
Jaunā mode:  
superkompensācijas 
padzītajiem

Aktuāls komentārs:  
Kā nodrošināt korupcijā 
apsūdzētos

Valsts svētki 
Ventspilī un 
novadā

Kā Ventspilī 
svētkus  
svinēja2. lpp. 3. lpp.
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Satin suni kamolā
“Ja suņi Latvijā pras
tu rakstīt, tie pilnīgi 
noteikti sūtītu patei
cības vēstules manai 
sieviņai Brigitai,” ar 
ūsās paslēptu smaidu 
apgalvo viņas dzīves
biedrs, Vārves pagasta 
“Zemgaļu” māju saim
nieks Ainārs Liepiņš.  
Uz ko Brigita saulaini 
piebilst, ka viņai vien
līdz svarīgi un iedves
mojoši ir tie  labie vārdi, ko ar savu līdzšinējo 
darbošanos klātienē vai  internetā viņa izpelnī
jusies no suņu vilnas zeķēs autiem zināmiem 
un svešiem medniekiem un makšķerniekiem; 
no salīgiem  pensionāriem, kas pie televizo
ra sēž pūkainās čībās; un pat maziem ķipa
riem, kas tādā pat kājavā bezbailīgi tipina pa 
vēsu grīdu. Jo tiešā un netiešā veidā šo cilvē
ku omulību ar savu darbu un paraugu “rejošo 
aitiņu”  vilnas izmantošanā veicinājusi arī viņa.  

7. lpp.

Aivars Lembergs turpina muļķot lētticīgos. Kā parasts, 
labi noder Ventspils pilsētas pašvaldības uzturētie vai 
apmaksātie mediji. Arī šī gada 29.oktobrī, liekulīgi 
prātojot par mediju politiku valstī un pašvaldībās, Lem-
bergs sniedzis kārtējo nekaunības paraugstundu, par 
ko var pārliecināties Ventspils pilsētas domes oficiālā 
interneta portāla video: “A.Lembergs par plānoto valsts 
atbalstu medijiem.”

Nekaunības paraugstunda. 
Liekulīgie prātojumi 
par medijiem

M 
inētajā video 
L e m b e r g s 
n o p u l g o  
Latvijas Tele
vīziju un 

Radio, citus medijus, izvir
za absurdus pārmetumus 
par to angažētību, strā
dājot Valsts prezidenta, 
Saeimas un valdības inte
resēs! Turklāt viņš apgalvo, 
ka tādējādi tiekot attīstīts 
PSRS modelis, kurā radio 
un televīzija esot piederē
jusi valstij! 

Protams, ka nevienam nav 
liegts tā domāt un publis
ki izteikties. Arī bijušajam 
PSRS ideologam, Ventspils 
kompartijas sekretāram 
Lembergam nē. Un tomēr 
vērts piedomāt, kāds ir viņa 
Latvijas valsti diskreditējo
šo izteikumu mērķis. Jo vai
rāk tāpēc, ka šādus nepama
totus pārmetumus Latvijas 
valsts, tās mediju politikai 
izsaka persona, kas pati ir 
sagrābusi par Ventspils pilsē
tas domes līdzekļiem uzturē

to Ventspils pilsētas domes 
oficiālo interneta portālu, 
kurā savus bieži vien melī
gos un prettautiskos spriede
lējumus ļauts izteikt tikai un 
vienīgi Lembergam pašam. 

Šāda divkosīga un lēta 
politika Lemberga izpildīju
mā ir īpaši ciniska, ņemot 
vērā to, ka visās tiesu instan
cēs Lembergs un viņa vadī
tā Ventspils pilsētas dome ir 
zaudējusi manis pieteiktajā 
prasībā par to, ka mazāku
ma deputātiem jeb politis
kajai opozīcijai Ventspils pil
sētas dome ne tikai ierobe
žo pieeju pašvaldības rīcībā 
esošajai informācijai, bet arī 
pilnībā liedz pieeju pašvaldī
bas informācijas izplatīšanas 
kanāliem! 

Jāatgādina, ka tiesa vai
rākās instancēs ir izdarīju
si nepārprotamu spriedumu 
nosakot, ka arī deputātam 
Ģ.V.Kristovskim (tātad arī 
citiem opozīcijas deputātiem)  

Viena no visskaistāka-
jām un gleznainākajām 
atpūtas vietām Ventspils 
pilsētā ir nevis puķēm 
pārbagātie pilsētas 
parki, skvēri un ielas, 
bet gan tieši Būšnie-
ku ezera apkārtne. To augsti novērtējuši ne tikai 
ventspilnieki, bet arī pilsētas viesi no reģiona, gan 
arī ārzemju tūristi. To, ka Būšnieku ezera dabas 
takas ir topā, apliecina apmeklētības rezultāti. 
Būšnieku ezera dabas takas šī gada laikā apmek-
lējis rekordliels apmeklētāju skaits, līdz šim brīdim 
sasniedzot jau vairāk nekā 15 600 apmeklētājus! 

Būšnieku ezera 
dabas takas – topā!

Kā 
l i e c i 
na P/I 
“Komu
n ā l ā 
pār va l 

de” aprēķini, tas ir par 
vairāk nekā tūkstoti vai
rāk nekā pagājušajā gadā, 
kad tika pabeigta ezera 
apkārtnes taku izveide un 
labiekārtošana. 

Ezera dabas takas esot 
iecienījuši arvien vairāk 
ārvalstu tūristu, kuri izvē
las izmantot aktīvās atpū
tās iespējas Ventspilī, par 
ko liecinot arī augošais 
pieprasījums pēc atpūtas 
iespējām tieši Būšnieku 
ezera laivu bāzē. 

Protams, ka vislielā
kā popularitāte vēroja
ma vasaras mēnešos, kad 

mūsu pilsētā viesojas vis
vairāk tūristu: jūnijā, jūlijā 
un augustā takas izstaigā
juši 8600 interesenti jeb 
faktiski puse no visa gada 
kopējā apmeklējuma.

Daudzi ventspilnie
ki jautā, kā gan ir iespē
jams mežā izmērīt, cik 
daudz cilvēki pastaigājas. 
Kā jau daudzi ir dzirdēju
ši, Būšnieka ezera takās 
apmeklētāju intensitāti ik 
dienu reģistrē izvietotais 
elektroniskais apmeklē
tāju skaitītājs, kas reālajā 
laikā fiksē katru apmek
lētāju. Elektroniskais skai
tītājs ir novietots tā, lai 
netiktu pieskaitīti dzīvnie
ki, kā suņi, lapsas un citi 
ezera tuvumā mītošie dzīv
nieki. 

J  au nopietnākā 
balsī Ainārs skaid
ro, ka Brigita dau
dzu gadu garumā 
tuvos un tālos gada

tirgos, muzejos un publis
kos pasākumos ar vērp
jamo ratiņu un adāmada
tām demonstrē, kā suņu 
vilna var pārtapt  dzijā un 
adījumos. Tādējādi pastar
pināti sekmējot, ka daudzi 

lielo un mazo rējēju saim
nieki savu mīluļu kažokus 
sāk kopt un ķemmēt īpaši 
rūpīgi. Ar to viņiem sagā
dājot acīm redzamu lab
sajūtu, bet priekš sevis 
iegūstot mīkstu jo mīkstu 
suņa pavilnu, ko ar veik
lām rokām un izdomu pēc 
tam iespējams pārvērst 

Tautas vārdā un tautas labumam

K 
ādēļ gan šodien, 101 gadu pēc šiem vēsturiska
jiem notikumiem jāstāsta visiem zināmas vēstu
res patiesības? Atbilde ir viena – lai atgādinātu, 
ka neatkarīgā Latvijas valsts tika izveidota tautas 
vārdā un tautas labumam. Un tieši tautas labums 

ir tas, kā vārdā jāpieņem lēmumi Saeimā, par to jāiestā
jas mūsu deputātiem gan Eiropas Parlamentā, gan jārūpē

jas ikvienai mūsu valsts vietvarai, ikvienam tās deputātam. 
Mūsu  tēvutēvi nežēloja dzīvības, lai Brīvības cīņu liesmās 

nosargātu savu jauno, neatkarīgo valsti. Uz I Pasaules kara 
drupām viņi uzcēla plaukstošu, labklājīgu Latviju. Mūsu tauta 
pārcieta II Pasaules karu un padomju okupācijas drūmos 
gadus. Mums bija drosme, lepnums un nacionālā pašapziņa, 
lai tautas dziesmotās Atmodas laikā nokratītu padomju jūgu 

“Par visām lietām mums jāpatur tuvāki Latvijas liktens un tā vajadzības un prasības. Mums 
jāizlieto visi ceļi, lai sagādātu un izauklētu Latvijas laimi. Šajā lozungā mums jāizlieto visi 
līdzekļi [..], bet tam jānotiek Latvijas labā un nacionālās interesēs.” Šos vārdus Zigfrīds Anna 
Meierovics teica 1917. gadā, kad latviešu inteliģence vēl tikai formulēja mērķi par pašiem 
savu, neatkarīgu Latvijas valsti. Tālākais mums labi zināms no vēstures liecībām – Latvijas 
Tautas padomes dibināšana 1918. gada 17. novembrī, dienu vēlāk publicētais uzsaukums 
“Latvijas pilsoņiem”, kur Tautas padomes vārdā  tika pasludināta Latvijas valsts izveidošana, 
un svinīgais Latvijas Republikas proklamēšanas akts 2. Rīgas teātra (Nacionālā teātra) telpās.

 turpinājums 2. lpp.

un atgūtu savai valstij, tās ļaudīm brīvību un  pašcieņu. Tagad 
mums ir nepieciešama stingra valstsgriba – savu tiesību un arī 
pienākumu pret valsti skaidra apzināšanās.  Jo, tāpat kā nav 
dienas bez nakts, arī tiesību bez pienākumiem nemēdz būt. 

Mūsu valsts atjaunotā neatkarība ir ļoti jauna. To sagaida 
arvien jauni un jauni izaicinājumi, kā ikvienai valstij. Tāpēc 
to ir jāturpina sargāt un pilnvei
dot.  Būsim pārāki par negodprātī

Latvija, Latvija!
Dzimtene mana! Tu – labā! 
Likteņa zvanā kāds jaunu laikmetu sit…
Latviešu dvēseles senseno brīnumu glabā, 

Novembrī skaistāko vārdu – 
Astoņpadsmit!                                       /Lūcija Sāgameža-Nāgele/

Saules mūžu Latvijai! Biedrība “Baltijas 
asociācija – transports un loģistika”

Vecais labais ratiņš Brigitu 
nekad nepieviļ.
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Ziemas noformējums
Mainoties sezonai, no ziedu skulptūrām 

tiek noņemti ziedi un tās tiek sagatavotas 
ziemas noformējumam. 

“Top” top par “Citro”
Visiem “top!” veikaliem maina nosauku

mu. Veikalus tagad sauc par “Citro”.

Ideju konkurss
Jauniešu māja aicina pieteikt savas idejas 

jauniešu iniciatīvu projektu konkursā. Ideju 
realizēšanai iespējams iegūt līdz 200 eiro.

Tūrisma pulciņš
Jaunrades namā darbu sāk mācību 

programma “Tūrisms pasaulē, Latvijā un 
Ventspilī”. Pieteikties var jaunieši vecumā no 
15 līdz 25 gadiem.

Strādās infektoloģe
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā 

darbu sākusi sertificēta bērnu infektoloģe. 

Fotodienas noslēdzas
“Kurzemes fotodienu2019” noslēguma 

pasākumā apbalvoti labākie fotogrāfi un 
fotoklubi. Atklātas arī Ventspilij un Kurzemei 
veltītas izstādes. 

Tikšanās bibliotēkā
20. novembrī Galvenajā bibliotēkā vie

sosies rakstniece un publiciste Marina 
Kosteņecka, iepazīstinot lasītājus ar jauno 
grāmatu “Mans XX gadsimts”.

Konkurss noslēdzies 
Šī gada pilsētas fotokonkurss noslēdzies 

līdz ar vērienīgu izstādi teātra namā “Jūras 
vārti”.

Rotāšana sākusies
Pilsētā sāk izvietot dekorācijas, veltītas 

valsts svētkiem. Iespaidīgākās dekorācijas 
paredzētas Lielajā laukumā un Lielā prospek
ta un Brīvības ielas krustojumā. Tiks izvietoti 
arī valsts karogi.

Rokdarbu izstāde
Amatu mājā apskatāma Ventspils un 

novada adīšanas meistaru izstāde. 

Zelta vizulis
Noslēgušās ikgadējās makšķerēšanas 

sacensības “Zelta vizulis”. Lielākā noķertā 
līdaka bijusi 80 centimetrus gara.

Apmeklē bibliotēku
Jaunizveidoto Mūzikas bibliotēku apmek

lēja pilsētas bibliotekāri, uzdāvinot vairākas 
vinila skaņuplates.

Navigācijas izstāde
Līdz gada beigām pilī apskatāma kerami

kas darbu izstāde “Navigācijas vienpadsmit 
sezonas”. Saskaņā ar tradīciju katrs izstādes 
dalībnieks vienu darbu dāvina pilsētai.

Piedalās forumā
Augstskolas pārstāvji ar divām lekcijām 

piedalījās starptautiskā izglītības forumā “Try 
True Education Abroad” Kijevā.

Apmaiņas projekts
Pieci Ventspils jaunieši atgriezušies no 

“Erasmus+” apmaiņas projekta Rumānijā. 
Pasākuma ietvaros viņi iepazina dažādu val
stu kultūru, pielietojot neformālas izglītības 
metodes.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ar Latviju sirdī
Vārdam “patriotisms” ir daudz nokrāsu. Tāpat kā tik-
pat daudz variantu, kas tad īsti “patriotisms” ir. Bet 
nevar noliegt vienu – mēs katrs pēc savas izpratnes un 
savas pieredzes mīlam savu zemi, savu dzimteni, savu 
valsti. Un gribētos ticēt, ka ikkatram no mums Latvijas 
vārds nav tikai teritorija kartē vai apzīmējums terito-
rijai “dabā”... 11. novembra svecīšu jūra, 18. novem-
bra svētku dalībnieku skaits ļauj domāt, ka Latvijas 
vārds mums ir svarīgs, Latvija ir mums nozīmīga.

P 
ēc pērnā gada Lieljubilejas, kad svinējām valsts simtga
di, šogad – loģiski – svētki noris daudz klusāk un pieze
mētāk, taču tāpēc ne mazāk emocionāli, ne mazāk pat
riotiski. Jo Latvija sirdī ir mums katram. Jo Latvija mums 
katram ir sava, tik atšķirīga, taču vienlīdz tuva. Kādam 

Latvija ir mūsu skaistā daba, pilsētas un pilis. Vēl kādam Latvija 
ir vecās Raimonda Paula plates un Imanta Kalniņa dziesmas. Vēl 
citam Latvija ir kā vecāsmammas svētdienas rīta pankūkas, ābe
les lauku sētā vai tēva stādītais ceriņkrūms. Kāds savu Latviju ir 
atradis hokeja arēnā vai basketbola laukumā, kad tajā cīnās mei
tenes un puiši valsts izlases formās. Dažiem Latvija būs atrasta 
vēstures grāmatās, bet vēl citiem – Daugavas, Gaujas, Ventas un 
Lielupes līkločos... Lai kāda būtu katram sava Latvija, tā vienmēr 
būs mums visiem kopīga: viena vienīgā.

Varbūt pat labi, ka mūsu valsts Patriotu nedēļa ir tieši novembrī, 
nevis, piemēram, vasaras pilnbriedā. Jo novembra tumšie vakari 
gluži kā pelēcīgais rudens fons ļauj daudz spilgtāk saskatīt svecī
šu liesmiņas Lāčplēša dienā un svētku karogus 18. novembrī. Kāda 
socioloģiskā aptauja, kas veikta vēl pērn – pirms valsts simtga
des –, liecina, ka 18. novembra svētku pasākumus apmeklē vairāk 
nekā puse Latvijas iedzīvotāju, bet vēl ceturtdaļa šos svētkus svin 
savās mājās vai ģimenē. Turklāt šī aptauja parādīja, ka Neatkarības 
dienas svinēšana vienlīdz izplatīta ir gan latviešu, gan cittautiešu 
ģimenēs. Varbūt tieši šīs aptaujas rezultāti ir kā galvenais aplieci

 turpinājums no 1. lpp.

nājums mūsu Latvijas dzīvotspējai. Neraugoties uz politikāņu sav
starpējo nīšanos un cilvēku kacināšanu, dalot tos pēc tautībām, 
neraugoties uz dažādu ar dzīvi neapmierinātu ļaužu gaušanos, ka 
šeit “viss ir slikti”... Parasti jau visskaļākie ir tieši tie, kuriem kaut 
kas neiet pie sirds, kuri grib visiem parādīt savu neapmierinātību... 
Un tad varbūt arī prātā varētu iezagties doma, ka tiešām “viss ir 
slikti”. Paldies Dievam, sausie un objektīvie skaitļi rāda ko citu – 
mūsu Latvijas svētki ir visu cilvēku svētki, tāpat kā mūsu Latvija 
pieder mums visiem.

Jau gandrīz 30 gadi ir pagājuši, kopš Latvija ir atguvusi brīvību. 
Tas ir laiks, kurā Latvijā ir izaugušas jau veselas divas paaudzes – 
tie ir bērni, kuri dzimuši ap Atmodas laiku, un bērni, kuru tagad 
mēdzam dēvēt par “tūkstošgades bērniem”. Viņiem Latvijas valsts 
ir bijusi vienmēr, šie bērni nezina un nevar zināt, kā tas ir, kad 
nav savas valsts, bet stāsti par Brīvības cīņām, okupācijas gadiem 
un Atmodu ir vien lappuses vēstures grāmatās. Viņiem šīs lappu
ses asociējas ar kaut ko pašu nepieredzētu un no pusmūža radi
niekiem dzirdētu, ar melnbaltajām fotogrāfijām, kuru varoņi vairs 
netiek aprakstīti ne “Privātajā Dzīvē”, ne “Facebook” profilu aktu
alitātēs. Gluži kā pašreizējie piecdesmitgadnieki un sešdesmit
gadnieki, tātad tie, kuri spēlēja galvenās vijoles uz Atmodas un 
Dziesmotās revolūcijas skatuves, savulaik savā bērnībā un jaunībā 
dzirdēja savu vecvecāku “stāstus par karu”, arī šodienas jaunieši 
pieklājīgi klausās savu senču stāstus par barikādēm. Un tomēr – 
jau minētā socioloģiskā aptauja liecina, ka tieši jauniešu vidū pie
aug valsts apziņa, pieaug to skaits, kas kā savus galvenos svētkus 
atzīst Latvijas valsts Neatkarības dienu – 18. novembri. Turklāt tieši 
šīs paaudzes ir tās, kuras vairs nedala cilvēkus savējos un sveša
jos, bet gan visi kopā svin mūsu kopīgās Latvijas dzimšanas dienu. 
Tātad ir pēctecība un pārliecība, ka valstij ir nākotne.

Valsts jubileja ir kā robežšķirtne. Iemesls atskatīties, atcerē
ties, izvērtēt, iemesls paskatīties nākotnē. Iemesls, lai satiktos 
un pasapņotu – par Latviju, par mūsu tālāko ceļu, par krustcelēm, 
kas gaida mūs jau aiz nākamā pagrieziena. Arī “Ventspilnieks.lv” 
sveic visus mūsu pilsētas iedzīvotājus Patriotu nedēļā un Latvijas 
Neatkarības svētkos. Lai mums viss izdodas! 

Priecīgus svētkus vēlot, patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Ar savu rotu rotā Latvija
Ikvienu latvieti, kas elpo dzīvs;
Pār mūsu zemi lido gaismas plīvs,
Ar savu gaismu rotā Latvija.

/Zinaīda Lazda/

Sveicam Latvijas Republikas 
proklamēšanas 
101. gadadienā! 

AS “Ventbunkers”

giem prātiem un alkatīgām rokām, kas tie
cas paņemt vairāk kā paši pienesuši kopē
jai lietai! No Latvijas valsts dienaskārtības uz 
visiem laikiem jāpazūd tādiem jēdzieniem 
kā negodīgi, tikai savu labumu alkstoši poli
tiķi un administratori, ir jālikvidē korupcija, 
izšķērdība un valsts izzagšana. Ikvienam līdz 
pašiem sirds dziļumiem jāapjauš, ka Latvija – 
tie esam mēs katrs paši, ka godprātīgs ikdie
nas darbs ir tas, kas pilda valsts un līdz ar to 

Tautas vārdā un tautas labumam
arī mūsu pašu makus, ceļ mūsu labklājību un 
gaišāku nākotni. 

Mūsu valsts ir bagāta – ar savām ostām, jop
rojām zaļo dabu un, galvenais, ar cilvēkiem. 
Latvija tik tiešām var kļūt un ticam, tā kļūs par 
labklājības zemi, kurā nebūs iemesla nevienas 
profesijas pārstāvim doties protesta gājienos 
pret savu valdību un seniori varēs vadīt cilvē
ka cienīgas vecumdienas.  Potenciāls tam ir. 
Ticam, ka mūsos ir arī griba, zināšanas, darba 
mīlestība un mērķtiecība, kas vairo sasniegu
mus un nodrošina valsts kopējo izaugsmi.  

Latvijas 101. gadskārtā mēs, Apvienotā 
saraksta Ventspils domes deputāti, ikvie
nam ventspilniekam vēlam sevī atrast spēku 
pašapziņai, darbam kopīgā labuma un patie
sas brīvības vārdā. Latvijas svētku dienā 
vēlam, lai Latvijā un arī Ventspilī ir viens 
likums un viena taisnība visiem, un mūsu 
visu kopīgajā, mūs visus vienojošajā valstī 
nebūtu vietas  netaisnībai un godaprāta trū
kumam! Dievs, svētī Latviju! 

Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna, 
Aivis Landmanis, Ivars Landmanis

VENTSPILS PILSĒTA
17. novembrī plkst. 11 un 15 bērnu pilsētiņās koncerts “Skaista mana tēvu zeme”. Uzstāsies “Jūras 
akmentiņi”, Centra sākumskolas vokāli instrumentālā grupa “Jautrie draugi” un vokālā studija “Rasa”.
17. novembrī plkst. 21.00 Ventspils pilsētas Kultūras centrā notiks svētklu balle, kurā muzicēs un 
dejas spēlēs grupa “Bruģis”. Ieejas maksa: 8.00 eiro.
18. novembrī notiks Latvijas 101.jubilejai veltīts skriešanas un velobraukšanas pasākums. No 
plkst. 10.00 pulcēšanās Reņķa dārzā. Plkst. 10.30 starts bērniem 850 m distancē. Plkst. 11.18 tiks 
dots starts gan 11,5 km skrējienam, gan 19 km velobraucienam. Gan skrējēji, gan riteņbraucē
ji lēnām veiks distanci Latvijas kontūras formā. Pēc finiša ikviens saņems piemiņas suvenīrus un  
varēs nobaudīt siltu tēju un putru.
18. novembrī plkst. 17.00 koncertzālē “Latvija” notiks valsts svētku koncerts “Tautas laiks”. 
Piedalīsies koris “Sōla”, kā arī solisti Zigfrīds Muktupāvels un Kristīne Zadovska. Pie klavierēm – 
Jānis Lūsēns. Koncertā skanēs paša J. Lūsēna, Imanta Kalniņa un Raimonda Paula dziesmas. 
18. novembrī plkst. 18.00 notiks svecīšu nolikšana par godu Latvijas dzimšanas dienai gan pie 
Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas, gan pie Ventspils 2. vidusskolas. 
18. novembrī no plkst. 19.00 līdz 20.15 notiks svinīgs pasākums Tilta dārzā. Koncertā “Mīlam 
Tevi, Latvija!” uzstāsies Ance Krauze, Annija Putniņa un Daumants Kalniņš, izpildot Jāņa Lūsēna, 
Zigmara Liepiņa, Jāņa Logina, Jura Kulakova, Raimonda Paula, Nika Matvejeva Atmodas laika dzies
mas. Pēc koncerta – uguņošana.

18. XI svinības Ventspils pilsētā un novadā
Latvijas Republikas simtgades svētki turpinās un šogad 18. novembrī atzīmējam mūsu valsts 101. gadadienu. Ar plašu program-
mu svētkus svinēs visā Latvijā, arī Ventspils pilsētā un novadā. 

VENTSPILS NOVADS
16. novembrī valsts svētku pasākums notiks 
Ugāles vidusskolā (plkst. 18.00), Puzes kultū
ras namā (plkst. 19.00, balle – no plkst. 21.00) 
un Zlēku kultūras namā (plkst. 20.00). Svētku 
balles notiks arī Ugāles “Mežrūpniekos” (plkst. 
22.00) un Piltenes kultūras namā (plkst. 22.00).
17. novembrī valsts svētku pasākumi plāno
ti Usmas baznīcā (plkst. 17.00), Popes kultū
ras namā (plkst. 17.00), Jūrkalnes tautas namā 
(plkst. 19.00) un Ziru tautas namā (plkst. 18.00), 
bet Usmas tautas namā – svētku koncerts (plkst. 
18.00). Atpūtas vakars un valsts svētku koncerts 
no plkst. 20.00 notiks arī Tārgales pamatskolā.
18. novembrī svētku dievkalpojums notiks 
Piltenes luterāņu baznīcā (plkst. 13.30), bet bet 
Latvijas Republikas proklamēšanas gadadienas 
svinīgais pasākums šogad notiks Piltenes kultū
ras namā (plkst. 15.00). 
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Manēža atklāta
Ugālē atklāta jaunā sporta zāle un vien
laicīgi manēža. Tā tiks izmantota gan vie
tējā, gan valsts mēroga sacensību rīkoša
nai. Iespējams, ka modernā un funkcio
nālā jaunbūve piesaistīs jaunus audzēk
ņus arī no Popes un Piltenes, kuri jau 
interesējas par iespējām trenēties viegl
atlētikā tieši Ugālē.

Mārtiņdiena Tārgalē
Ar jautriem pasākumiem, maskoša
nos un tautisko tradīciju attēlojumiem 
Tārgales pagastā nosvinēta Mārtiņdiena.

Lāpu gājiens
Lāčplēša dienā Ugālē aizvadīts tradicio
nālais Lāčplēša dienai veltītais piemiņas 
pasākums un lāpu gājiens.

Svētku koncerts
16. novembrī Ugāles vidusskolas zālē noti
ka valsts svētku koncerts “Mūsu zeme”. 

Sadejošanās
Tārgales pamatskolā aizvadīts vidējās 
paaudzes deju kolektīvu sadejošanās 
koncerts. Piedalījās kolektīvi no Tārgales, 
Usmas, Ances, Jūrkalnes un Vārves.

Jaunas telpas
Zlēku pasta nodaļa pārcēlusies uz 
“Pūcītēm”. Mainījies arī darba laiks – 
pasta nodaļa pirmdienās strādās no 
plkst. 8 līdz 11, bet no otrdienas līdz 
piektdienai no plkst. 8 līdz 11 un no 12 
līdz 13.

Vašukas viedoklis
Novada domes deputāte Dace Vašuka 
televīzijā izteikusi savu viedokli par 
aktuālo valstī. Interviju var noskatīties 
Saeimas tiešraižu videoarhīvā.

Nogruvis stāvkrasts
Labragā nogruvis stāvkrasts. Gājēji, kuri 
iet pa pastaigu taku “Jūrtaka”, tiek aici
nāti uzmanīties.

Jūrkalnē arī
Arī Jūrkalnē dabas stihija ir nepielūdza
ma. Jūra kārtējo reizi uzbrūk rietumu 
krastam.

Ziemassvētku paciņas
Vecāki, kuru bērni ir deklarēti Ventspils 
novadā un neapmeklē pirmsskolas 
izglītības iestādi vai skolu, tiek aicinā
ti līdz 10. decembrim pieteikties pagas
ta pārvaldē, lai svētku pasākumā varētu 
saņemt Ziemassvētku paciņas.

Piketē pie Saeimas
Piketā pret vides aizsardzības un reģio
nālās attīstības ministra Jura Pūces pie
dāvāto reģionālās reformas modeli no 
mūsu novada piedalījās ap 60 cilvēku.

Dievkalpojums Zlēkās
Mirušo piemiņas dienas dievkalpojums 
Zlēku baznīcā notiks 24. novembrī.

Plekstes ķeras labi
Makšķernieki ziņo, ka šogad Jūrkalnē 
plekstes labi ķeras 1015 metrus no 
krasta.

Noslēguma balle
Usmas jahtkluba 46. sezonas noslēgu
ma balle notiks 22. novembrī. Paredzēta 
sacensību uzvarētāju apbalvošana, sezo
nas apskats foto un videomateriālos, svi
nīgas vakariņas un uzkodas visa vakara 
garumā.

Mūsu asinis šī zeme,
Mūsu valsts un brīvā slava.
Tādu cilvēku, kā mums ir, 
Tādu pasaulē vairs nava.

/Aleksandrs Čaks/

Daudz laimes, Latvija! 

AS “Ventspils 
tirdzniecības osta”

Godīgiem sava darba darītājiem naudas nepietiek, savukārt par atsevišķu smagos 
amatnoziegumos apsūdzētu tipāžu nodrošināšanu vēl joprojām gādā veselas parti-
jas, angažētu politiķu un valsts ierēdņu armija, arī tiesībsargājošās iestādes. 

Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas Ventspilī teritorijā plānots pārbūvēt ēku, kurā iecerēts izveidot rehabilitācijas nodaļu. Šīs 
vajadzības dēļ slimnīcas teritorijā plānots nocirst 46 kokus, tajā skaitā 32 kokus, kuru diametrs pārsniedz 20 cm, liecina slimnīcas 
publiskotā informācija. 

Slimnīcas teritorijā plāno nocirst 46 kokus

Ā 
rstniecības un veselības aprū
pes ēkas pārbūve notiks Pētera 
ielā 33. Gan zemes, gan objek
ta īpašnieks ir Ziemeļkurzemes 
reģionālā slimnīca. 

Kā savu ieceri pamato slimnīca, projekta mēr
ķis ir pārbūvēt teritorijā jau esošo ēku, kurai 
plānots izbūvēt plašu piebūvi 538 m2 platībā 
un labiekārtojot daļu no zemesgabala. Jaunajā 

ēkas būvapjomā tiks izvietota slimnīcas reha
bilitācijas nodaļa. Tajā uzturēsies un tiks apkal
poti stacionāra, dienas stacionāra un ambula
torie pacienti. Tie būs kardioloģiskie un neiro
loģiskie pacienti, tajā skaitā tie, kuri cietuši no 
insulta. Arī pacienti pēc operācijām, pacienti 
ar balstakustības sistēmas un perifērās nervu 
sistēmas saslimšanām, ar iekšķīgām slimī
bām, arī pacienti ar apdegumu sekām, diabē

ta, pulmanoloģiskie un citi pacienti. Plānots, 
ka šajā nodaļā uzturēsies arī zīdaiņi un bērni.
Ventspilniekiem vēl tikai nedēļu ir dots laiks, lai 
izteiktu savu viedokli publiskajā apspriešanā. 
To iespējams izdarīt līdz 19. novembrim ieskai
tot, rakstot uz epastu info.slimnica@ventspils.
lv. Rakstisku viedokli, priekšlikumus vai iebildu
mus  var iesniegt arī slimnīcas administrācijā 
vai nosūtot pa pastu uz Inženieru iela 60. 

Upurjērs Kļaviņš un Lembergs

2 
020.gada valsts budžeta pieņem
šanas gaitā kārtējo reizi noskaidro
jies,  ka daudzām valsts funkcijām 
naudas nepietiks. Šajā situācijā ir 
īpaši amorāli par valsts, Ventspils 

pilsētas domes, tās kapitālsabiedrību, bied
rību, Ventspils Augstskolas un Tehnikuma, 
kā arī Ventspils brīvostas līdzekļiem turpināt 
nodrošināt vienas konkrētas apsūdzētas per
sonas vajadzības un labsajūtu. 
Valdībai, kurā vairs nav Lemberga tiešo aiz
stāvju no ZZS, un Saeimai, līdz ar valsts 2020.
gada budžeta apstiprināšanu, jāpanāk ar 
Lembergu saistīto sabiedrisko līdzekļu daudz
miljonu tēriņu apturēšana, to izmeklēšana, 
kā arī vainīgo amatpersonu saukšana pie 
atbildības un iztērēto līdzekļu piedzīšana no 
vainīgajiem.

APSŪDZĒTAIS UN BEZMAKSAS 
“PREMIUM” KLASES TRANSPORTS
Visiem interesentiem sen zināms, ka Aivara 
Lemberga privāto vajadzību nodrošināša
nai gadiem tiek izmantotas vienlaicīgi divas 
“premium” klases automašīnas – “Audi A8L 
W12” un “Toyota Land Cruiser”. Bez tam, 
attiecīgās automašīnas A.Lembergs izmanto 
laikā, kad pret viņu ir celtas būtiskas apsū
dzības smagu amatnoziegumu izdarīšanā 
un viņam piemērots drošības līdzeklis, kurš 
liedz pildīt Ventspils pilsētas domes priekš
sēdētāja un Ventspils brīvostas valdes priekš
sēdētāja pienākumus. Abas Lemberga vaja
dzību nodrošinošās automašīnas iegādātas 
par Ventspils Brīvostas pārvaldes līdzekļiem 
un vēlāk arī mainītas (iespējams, izmantots 
līzings) uz tāda paša modeļa un krāsas jaunā
kām automašīnām. Tās tika nodotas Ventspils 
pašvaldības policijai attiecīgu funkciju nodro
šināšanai. Līdz ar automašīnu nodrošināša
nu  Ventspils pašvaldības policija Lembergu 
apgādā arī ar automašīnas vadītāja pakalpo
jumiem, proti, par sabiedrības līdzekļiem tiek 
uzturēts arī Lemberga šoferis.
Valsts kontrole savā 2018.gada revīzijas 
ziņojumā “Vai Ventspils pilsētas pašvaldī
ba sabiedrisko kārtību un drošību nodrošina 
efektīvi, ekonomiski un atbilstoši normatīvo 
aktu prasībām” jau norādījusi uz šo ačgār
nību. Proti, Ventspils pilsētas dome sabied
rībai rada maldīgu priekšstatu par tās izde
vumiem, jo ar rīkojumu uzdevusi konkrētas 
pašvaldības policijas automašīnas, arī luksus 
klases, ar autovadītājiem izmantot domes 
amatpersonu vajadzībām. Šo policistu pie
nākumi nav saistīti ar sabiedriskās kārtības 
nodrošināšanu, taču atalgojums, degvielas 

un citas ar amatpersonu vadāšanu saistī
tas izmaksas, vismaz 265 000 eiro apmērā 
2015. un 2016.gadā ir segtas no pašvaldības 
budžeta, kaut arī pēc būtības tie ir domes 
administrācijas izdevumi.
Liela daļa no šiem izdevumiem aiziet Aivara 
Lemberga vajadzību nodrošināšanai, tātad 
sabiedriskie līdzekļi tiek tērēti privātperso
nas A.Lemberga vajadzībām, jo kā zināms, 
šai apsūdzētajai personai ir liegts pildīt attie
cīgus amata pienākumus, bet kā ierindas 
deputātam šāds serviss viņam nepienākas. 
Par šo izšķērdību atbildīgās amatpersonas 
būtu saucamas pie atbildības un no viņām 
piedzenami sabiedrībai nodarītie zaudējumi, 
ne mazāk kā pusmiljona eiro apmērā. 

KAS ATĻAUTS LEMBERGAM, 
NAV ATĻAUTS KĻAVIŅAM?
Šajā aspektā Lemberga nodarītais īpaši sasau
cas ar kādu citu negodīgu valsts transporta 
izmantošanas gadījumu, par kuru amatper
sona tika saukta pie kriminālatbildības.
2018.gada jūnijā Latviju pāršalca ziņa, ka 
Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs 
pieķēris krāpšanā tā brīža  ZZS deputā
tu Askoldu Kļaviņu. Sabiedrības uzmanība 
Kļaviņam tika pievērsta jūnijā, kad Saeimas 
deputāti deva atļauju KNAB veikt kratīšanu 
viņa īpašumos. Tika ziņots, ka izmeklētā
jiem ir aizdomas, ka Kļaviņš krāpies ar kom
pensācijām  par degvielu un, iespējams, 
Saeimas apmaksāto degvielu lējis savas 
firmas “Gandrs” automašīnās. Septembrī 
Kļaviņš nolika Saeimas deputāta mandā
tu, savukārt oktobrī tika ziņots, ka degvielas 
kompensācijas krāpšanas lietā vainotais biju
šais Saeimas deputāts atzinis savu vainu un 
piekritis prokurora priekšrakstam par sodu –  
piespiedu darbam un gandrīz 10 000 eiro 
atmaksai budžetā. 
Taču vien gadu iepriekš, 2017.gada aprīlī, 
presē parādījās ziņa, ka Korupcijas novērša
nas un apkarošanas birojs (KNAB) nav konsta
tējis likumpārkāpumu par Ventspils Brīvostas 
pārvaldes automašīnas iespējamo izmanto
šanu Ventspils mēra Aivara Lemberga  per
sonīgām vajadzībām. Konteksts šai ziņai bija 
–  Ventspils brīvosta 2016.gadā  par aptuveni 
156 000 eiro iegādājās luksus klases automa
šīnu “Audi A8L W12”, kuras vienīgais zināmais 
pasažieris ir tiesiski ierobežotais Brīvostas 
pārvaldes valdes loceklis, Ventspils domes 
priekšsēdētājs Lembergs, kurš ar jauno trans
portlīdzekli tiek vadāts uz tiesas sēdēm Rīgas 
apgabaltiesā un izmantots citām privātām 
vajadzībām. Tādēļ KNAB uzsāka pārbaudi, 

kura beidzās ar sekojošu secinājumu: izvēr
tējot informāciju par Ventspils Brīvostas pār
valdei piederošās automašīnas iespējamo 
izmantošanu Lemberga personīgām vajadzī
bām, KNAB nekonstatē faktus, kas liecinātu 
par iespējamiem valsts amatpersonām liku
mā “Par interešu konflikta novēršanu valsts 
amatpersonu darbībā” noteikto ierobežoju
mu un aizliegumu pārkāpumiem.
Divi ļoti līdzīgi gadījumi, kuros privātām 
vajadzībām izmantoti valsts un pašvaldības 
līdzekļi, bet KNAB vērtējums atšķiras. 
Ja Kļaviņa gadījumā nepilnus desmit tūksto
šu eiro piesavināšanās  tika atzīta par krimi
nāli sodāmu pārkāpumu, tad jau apsūdzētā 
un tiesiski ierobežotā Lemberga pārvietoša
nās vajadzību nodrošināšanai ir jau iztērēti 
kā minimums pusmiljons sabiedrisko līdzek
ļu, kuri arī būtu klasificējami par sabiedrisko 
līdzekļu piesavināšanos iedzīvošanās nolū
kos. Interesanti, bet šajā gadījumā KNAB pār
kāpumus nav konstatējusi. 
Šāda apgriezti proporcionāla atbildīgās insti
tūcijas attieksme kā minimums liek uzdot 
jautājumus, vēl jo vairāk tāpēc, ka apsūdzētā 
Lemberga nodrošināšana ar luksus pakalpo
jumiem turpinās. Atbildīgo institūciju “nespē
ja” kaldina arvien jaunus pārkāpumus par 
kuriem maksājam mēs – nodokļu maksātāji. 
Lieki piebilst, ka Ventspils pilsētas dome nav 
ņēmusi vērā arī Valsts kontroles revīzijā kon
statētos pārkāpumus un ieteikumus. 

Aivis Landmanis
Ventspils pilsētas domes deputāts
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LATVIJĀ

Zaļo partiju izslēdz 
no Eiropas apvienības
Latvijas Zaļā partija izslēgta no Eiropas 
zaļo partiju apvienības, kura nav maksā
jusi biedru naudu un kavējusi maksāju
mus, tāpat arī nesūta savus delegātus uz 
kongresiem un nemaz nevēlas komuni
cēt ar EZP pārstāvjiem. Politisko “grēku” 
vidū minēts arī LZP priekšsēdētājs Edgars 
Tavars, kurš publiski paudis atbalstu paš
reizējam ASV prezidentam Donaldam 
Trampam.

Iesaka atjaunot obligāto 
militāro dienestu
ASV analītiskais institūts ieteicis Baltijas 
valstīs ieviest divus gadus ilgu obligāto 
militāro dienestu labākai sevis aizsar
dzībai. Valstīm vakjadzētu nodrošināt arī 
ar pienācīgu atalgojumu tiem, kas izvē
las kļūt par profesionāliem karavīriem 
un virsniekiem. Obligātais militārais die
nests šobrīd ir Igaunijā, Lietuvā ir daļējs 
iesaukums, bet Latvijā iesaukuma nav.

Lāčplēša dienu virza 
kā brīvdienu
Izskatīšanai Saeimas Cilvēktiesību un 
sabiedrisko lietu komisijā nodoti grozīju
mi likumā, rosinot 11. novembrī atzīmē
jamo Lāčplēša dienu noteikt par brīvdie
nu. Tiesa, ja to apstiprinās, tad turpmāk 
1. maijs vairs nebūs brīvdiena. 

LNT kanāla vairs nebūs
Telekanāls LNT vairs neturpinās darbu 
esošajā formātā, bet daļa LNT ziņu die
nesta tiks apvienots ar TV3 ziņu die
nestu. Reorganizācijas rezultātā darbu 
zaudējuši daudzi dienesta darbinie
ki. Apvienoto TV3 ziņu dienestu piedā
vāts vadīt pašreizējam LNT analītiskā 
raidījuma “LNT Ziņu TOP 10” vadītājam 
Haraldam Burkovskim.  

Cērps piesakās amatam
Bijušais Finanšu un kapitāla tirgus komi
sijas priekšsēdētājs Uldis Cērps ofi
ciāli ir pieteicies kandidēt uz Latvijas 
Bankas prezidenta amatu. Pēc darba 
FKTK U.Cērps strādājis banku uzraudzībā 
Zviedrijā, bet pašlaik strādā Apvienoto 
Arābu Emirātu Centrālajā bankā par pre
zidenta padomnieku.

Dievs, svētī Latviju:
Zemi, cilvēkus, valodu,
Dziesmu un ticību,
Godprātu un darbu tikumu.
                                    /Velta Toma/

Sveicam Latviju 
101. dzimšanas dienā! 

AS “Baltic Coal Terminal”

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

VAS “Latvijas dzelzceļš” (LDz) bijušais valdes priekšsēdētājs un prezidents Edvīns 
Bērziņš un uzņēmuma valdes loceklis un viceprezidents Aivars Strakšas pēc atlaiša-
nas saņēmuši Latvijas vēsturē lielākās kompensācijas – 250 000 eiro un 200 000 eiro. 
Šāda summa kungiem izmaksāta par to, ka viņi divus gadus apņēmušies nestrādāt 
pie LDz konkurentiem. Eksperti lēš, ka summa ir nesamērīga, turklāt tā izmaksāta 
neraugoties uz aizdomām par nesaimnieciskumu “Latvijas dzelzceļā”.

Ceturtdaļmiljons eiro kompensācijā. 
Interesanti, par ko?

P 
ēc vienošanās par darba attiecību 
pārtraukšanu, VAS “Latvijas dzelz
ceļš” padome klusiņām lēmusi 
Edvīnam Bērziņam un Aivaram 
Strakšam izmaksāt atlaišanas 

kompensāciju gada algas apmērā. Tātad 
Bērziņam būtu jāsaņem 147 000 eiro, bet 
A.Strakšam –  128 000 eiro. Jau toreiz satik

smes ministrs Tālis Linkaits tei
cās vērsties pie valsts kapitāl
daļu turētājas Džinetas Innusas 
ar lūgumu izvērtēt padomes 
lēmuma atbilstību likumam par 
valsts un pašvaldību mantas 
izšķērdēšanas novēršanu, taču 
nesen izrādījās, ka kompensāci
jas apmērs negaidot kļuvis vēl lie
lāks. Kā izpaudies viens no LDz pado
mes locekļiem Reinis Ceplis, “izmantots 
likumīgs, Latvijas darba likumā ierakstīts 
mehānisms, kas saucas kompensācija par 
konkurences ierobežošanu”. 

Tikmēr Baltijas Korporatīvās pārvaldī
bas institūta vadītājs Andris Grafs intervijā 
Latvijas Radio norādījis: “Problēmas pama
tā ir tas, ka valdes locekļiem “Latvijas dzelz
ceļā” bija divi līgumi. Viens, kas ir pilnvaro
juma līgums, kur šie noteikumi par atlaiša
nas pabalstiem ir ļoti skaidri definēti likumā, 
kas nevar būt lielāks par trijām algām. Bet 
ir otrs līgums, kas atļauj savienot amatu ar 
citu amatu uzņēmumā – darba līgums, kurā 
ir absolūti necaurskatāmi, cik tad ir šie gries
ti,” skaidro Grafs.

PARASTAJM MIRSTĪGAJAM BŪTU 
JĀSTRĀDĀ 20 GADUS

Kā var spriest no valsts amatpersonu dek
larācijām, tad Edvīns Bērziņš par darbu VAS 
“Latvijas dzelzceļš” mēnesī tika saņēmis 
apmēram 12 000 eiro, bet Aivars Strakšas 
– 10 700 eiro. Tas nozīmē, ka vadoties no 
Kapitāldaļu pārvaldības likumā noteiktajiem 
astlaišanas pabalsta griestiem, Bērziņam pie
nāktos aptuveni 36 000 eiro liela kompen
sācija, bet Strakšam – aptuveni 32 000 eiro. 
Tomēr summas ir nesalīdzināmi lielākas. Tas 
liek uzdot jautājumu, kādi valstij neizdevī
gi “zemūdens akmeņi” iestrādāti minēto 
amatpersonu līgumos un kāpēc tos slēpj no 
sabiedrības? 

Salīdzinājumam var minēt, ka 2019.gada 
2. ceturksnī vidējā darba alga valstī pirms 
nodokļu samaksas bija 1083 eiro. Nav grūti 
aprēķināt, ka vidējās algas saņēmējs gadā 
nopelnīja vien par aptuveni 900 eiro vairāk, 
nekā LDz vadītājs mēnesī. Tātad lai nopelnītu 
250 000 eiro, šādam cilvēkam būtu jāstrādā 
teju divdesmit gadus! Kas ir tie izcilie nopel
ni valsts labā, kuru dēļ bijušajām amatperso
nām pēc darba attiecību izbeigšanas izmak
sātas tādas summas?

LDZ (NE)PADARĪTIE DARBI
Stājoties amatā 2016.gada februārī, kā 

Bērziņa pirmais uzdevums tika noteikts pil
nīgas uzņēmuma darbības atbilstības noteik
šana Eiropas direktīvas un Dzelzceļa liku
ma grozījumu noteikumiem. Tas attiecās gan 
uz tarifu jautājumiem, gan infrastruktūras 
maksas veidošanas priekšlikumiem. Kā būtis
ka tika minēta arī iekšzemes pārvadājumu 
kapacitātes pārskatīšana un palielināšana. Šis 
uzdevums gadu garumā kaut kā nemanāmi 
no dienaskārtības pagaisa. Tā vietā ir aktīvas 
vairākas tiesvedības un Konkurences padomē 

uzsākta lieta par LDz un “LDz 
Cargo” iespējamu dominējošā stā

vokļa ļaunprātīgu izmantošanu. Divpadsmit 
gadus pēc dzelzceļa kravu pārvadājumu tir
gus atvēršanas Eiropas Savienībā Latvijā tas 
joprojām nav izdarīts, tādējādi pārkāpjot 
Eiropas Komisijas direktīvu.

Nav efektivizēts arī Latvijas tranzīta kori
dors, kas transporta nozarē strādājošajiem 
kravu pārvadātājiem ļautu saglabāt konku
rētspēju Baltijas reģionā. Tāpat nav pārska
tītas pārmērīgi augstās dzelzceļa infrastruk
tūras izmaksas, kā arī nav veidots vienlīdzīgs 
dialogs ar visiem dzelzceļa infrastruktūras 
lietotājiem. Tie ir tikai daži no Edvīna Bērziņa 
vadītā LDz “darbu” saraksta, kuri smagi skar 
arī Ventspili kā tranzīta pilsētu. 

Tranzīts gan nav vienīgais, kas saista biju
šo LDz šefu ar Ventspils vārdu. Vēl šopavasar 
satiksmes ministrs Tālis Linkaits cēla trauk
smi par līdzekļu iespējamu izsaimniekošanu 
LDz. Drīz pēc tam tika rosināti arī divi auditi, 
no kuriem vienā  tika vērtētas administratī
vās izmaksas, bet otrā –  mārketinga un rek
lāmas izdevumi. Audits liecināja, ka apšaubā
mām reklāmas aktivitātēm iztērēti 20 miljo
ni eiro. Tālis Linkaits toreiz pauda: “Var izda
rīt secinājumus, ka pēdējo piecu gadu laikā 
aptuveni 20 miljoni eiro “Latvijas dzelzceļa” ir 
“izplakarēti” sabiedrisko attiecību un mārke
tinga aktivitātēm bez saistības ar sasniedza
mo rezultātu un mērķi, kāpēc šādi līdzekļi vis
pār tiek tērēti.” Daļa no apšaubāmiem mēr
ķiem iztērētās reklāmas naudas bija aizplūdu
si arī Ventspils virzienā. Gadiem ilgi šis valsts 
uzņēmums simtiem tūkstošus eiro maksāja 
basketbola klubam “Ventspils”, kura padomē 
bija partijas “Latvijai un Ventspilij” vadītājs 
Aivars Lembergs, dāsnu ziedojumu saņēma 
arī Dobeles motoklubs, kurā tre
nējās toreizējā satiksmes minis
tra Ulda Auguļa dēls. Tā gan nav 
vienīgā Edvīna Bērziņa saikne ar 
Ventspili. 

ĪSS EKSKURSS VĒSTURĒ
Jau pirms Edvīna Bērziņa 

iecelšanas LDz šefa amatā poli
tikas kuluāros runāja, ka Bērziņu 
LDz šefa krēslā labprāt redzētu 
Aivars Lembergs. No amata pie
nākumu pildīšanas atstādinā
tais Ventspils mērs toreiz nolie
dza, ka Bērziņš būtu “viņa cil
vēks”, un arī pats Edvīns Bērziņš 
noliedza jebkādu saistību ar 
Lembergu. Tiesa, fakti liecināja 
par pretējo. Tajos tālajos laikos, 
kad savulaik bagātajā un ietek

mīgajā uzņēmumā “Latvijas kuģniecība” noti
ka akcionāru kašķi, kurā par ietekmi cīnījās tā 
saucamā “Lemberga nometne" un viņa opo
nenti, bijušais LDz šefs Bērziņš bija LK valdes 
loceklis un Juridiskā departamenta vadītājs. 
Vēlāk viņu līdz ar citām fiziskām un juridis
kām personām vainoja aptuveni piecu mil
jonu ASV dolāru izkrāpšanā no Libērijā reģis
trētā LK meitasuzņēmuma “Latmar Holdings 
Corporation”. Kā izrietēja no Londonas tie
sas materiāliem, LK bija izmantojusi viltus 
konsultāciju līgumus ar “pastkastītes fir
mām”, kuras realitātē nekādas konsultācijas 
netika sniegušas. Viena no “Latmar” krāp
šanas skandālā iesaistītajām “pastkastī
tes firmām” – Austrijas uzņēmums “Arindal 
Beteiligungsverwaltungs GMBH”, uz kuru tika 
pārskaitīti pieci maksājumi, katrs 960 000 
dolāru apmērā, 100% piederēja Jakobam 
Hiršbekam, kurš “Latmar” prasībā nodēvēts 
par Ventspils mēra Aivara Lemberga ģime
nes trastu pilnvaroto. Kad Satiksmes minis
trijas vadība nonāca Zaļo un Zemnieku savie
nības rokās un par satiksmes ministru kļuva 
Uldis Augulis, Edvīns Bērziņš tika iecelts par 
LDz vadītāju, un praktiski tajā pašā laikā ar 
slepenu vienošanos tika noslēgts izlīgums 
arī “Latmar” krāpniecības skandālā.

Starp citu, saite ar Lembergu Edvīnam 
Bērziņam ir arī šodien. Kā liecina informācija 
Aivara Lemberga kontrolētās Latvijas Tranzīta 
biznesa asociācijas (LTBA) mājas lapā, Edvīns 
Bērziņš joprojām ir šīs organizācijas valdes 
loceklis, bet tās biedru sarakstā kā bijusi, tā ir 
VAS “Latvijas dzelzceļš”.  LTBA A.Lembergs kā 
tās prezidents un valdes loceklis pērn nopel
nījis 24 000 eiro. Interesanti, cik lielas biedru 
naudas šīs organizācijas kasē ieskaitījis valsts 
uzņēmums “Latvijas dzelzceļš”? 
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       SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
 Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2019. gada 17. novembrī

plkst. 17.30

HK Venta 2002 – AKO/Mārupe 

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 16. novembrī

plkst. 15.45

U13 komandu spēle

HK Venta 2002 – DLSS

SESTDIEN – 2019. gada . 16. novembrī

plkst. 17.30

U17 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Kurbads

SVĒTDIEN – 2019. gada 17. novembrī

plkst. 13.45

U11 komandu spēle

HK Venta 2002 – LSSS 2

SVĒTDIEN – 2019. gada 17. novembrī

plkst. 15.30

U15 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Prizma/Pārdaugava 06

Lai līgo lepna dziesma
Tev, brīvā Latvija!
Audz liela, skaista, spoža
Kā saule lecoša!
                                /V.Plūdonis/

Sveicam Latvijas 
valsts svētkos! 

SIA “Noord Natie Ventspils Terminals”

ir jānodrošina vienlīdzīga pieeja pašvaldī
bas oficiālajam portālam ventspils.lv, tas ir, 
līdzīgi kā deputātam Lembergam. Turklāt 
Augstākā tiesa jau pirms gada lēmusi, ka 
šāda deputāta Ģ.V.Kristovska prasība ir pama
tota, jo visiem deputātiem ir vienlīdzīgas tie
sības informēt sabiedrību par savu darbību 
un viedokļiem, tādejādi arī opozīcijas depu
tātiem ir nodrošināma vienlīdzīga pieeja 
publiski finansētiem komunikācijas līdzek
ļiem. Tātad šāds tiesas spriedums ir attie
cināms arī uz laikrakstu “Ventas Balss” vai 
citiem medijiem, kurus uz tādu vai citādu 
vienošanos pamata finansē Ventspils pilsētas 

Nekaunības paraugstunda. 
Liekulīgie prātojumi par medijiem

domes politiskais vairākums un pašvaldības 
administrācija!

Vai ventspilnieki kopš šiem spriedumiem ir 
dzirdējuši kaut vienu opozīcijas deputātu runu 
pašvaldības portālā ventspils.lv?! Vai ir lasīju
ši kaut vienu Ģirta Valda Kristovska, Daces 
Kornas, Aivja Landmaņa, Ivara Landmaņa 
vai citu iepriekšējo domes sasaukumu opo
zīcijas deputātu domu, kuru neizkropļotu 
būtu atspoguļojis laikraksts “Ventas Balss”? 
Protams, nē! 

Tā vietā “Ventas Balss” turpina ignorēt 
mazākuma deputātus, neatbild uz mūsu 
šim laikrakstam adresētiem iesniegumiem. 
Šāda attieksme ignorē iepriekš minētos tiesu 
spriedumus par vienlīdzīgu pieeju publiski 
finansētiem komunikācijas līdzekļiem. Pat 
vēl vairāk, šis laikraksts, arī citi Ventspils pil
sētas domes (vadības) sponsorētie, kontro
lētie masu mediji turpina vienpusīgi atspo
guļot Ventspils politiskās realitātes, izpla
ta Lemberga autoritārā režīma “vērtības”. 
Tādejādi tiek zombēta un apzagta Ventspils 
sabiedrība, kuras publiskie līdzekļi netiek 
lietoti demokrātiskas sāncensības, viedokļu 
dažādības un pašvaldības pārvaldes procesu 
objektīvai atspoguļošanai.

Tas nav pareizi. Jo īpaši tāpēc, ka tā ir 
ventspilnieku, valsts  vai Eiropas Savienības 
nodokļu maksātāju atvēlēta naudiņa, kas 
tiek lietota pie varas esošā autoritārā režī
ma glorificēšanai. Visticamāk šīs institūcijas, 
arī  ventspilnieki savus līdzekļus nav atvēlē
juši ūdens liešanai tikai un vienīgi uz politis
kā vairākuma, autoritāro un nedemokrātisko 
vietējo politiku slavinošajām dzirnavām.

Tomēr šāds absurds, nekaunība un liekulī
ba turpinās. 

Šī gada 29. oktobrī 12  minūšu garumā 
Lembergs sniedza atbildi uz viņam uzdoto žur
nālistes jautājumu par valsts gatavību atvēlēt 
vairāk naudas mediju satura veidošanai, kas 
būtu iejaukšanās mediju tirgū. Neleģitīmais 
domes priekšsēdētājs ne tikai norādīja, ka 
valstī pie varas pašreiz esošiem esot vēlme 

kontrolēt savus medijus, bet arī precizēja, ka 
tāda vēlme šodien esot Valsts prezidentam un 
Saeimai, tas ir, tās vairākumam. Ja televīzija, 
radio pieder valstij, tiekot attīstīts PSRS mode
lis! Valsts pieņemot producentus, režisorus, 
žurnālistus, kuriem maksā, lai pietiekami skaļi 
dziedātu pareizu dziesmu...

Lembergs uzsvēra, ka valsts nauda mediju 
saturu veidošanai esot pilnībā nepamatota, 
jo kropļojot mediju vidi, mediju tirgu. Tirgus 
ekonomikā esot jābūt visa veida privātajiem 
medijiem. Turklāt Lembergs norādīja, ka, lūk, 
ja Ventspils domei nav neviena medija, tad 
arī valstij nav vajadzīgs neviens medijs! Tas  
esot pilnīgs anahronisms! Valsts pasūtījumi 
mediju vidē esot risināmi konkursa kārtībā, 
uz visiem zināmiem noteikumiem, var pie
dalīties visi, kas  vēlas. Diemžēl sabiedriskajā 
televīzijā politiskos raidījumus veido politiski 
angažēti žurnālisti, kuri pilda pie varas esošo 
pasūtījumu. Tiem esot iespēja pasūtīt raidī
jumus, savukārt otriem šīs iespējas neesot. 
Valstij būtu jādod nauda diskusiju klubiem. 
Protams, ne tādiem, kādi ir pašreiz.

To, kādus diskusiju klubus iecerējis 
Lembergs, parāda viņa teiktais: “Premjers 
uzstājas katru nedēļu ar savu propagandas 
runu. A, kur ir opozīcijas premjers aicināts? Kā 
alternatīva! Nav! Neviens. Cik bieži pozīcijai 
dod vārdu un cik bieži opozīcijai vārdu valsts 
televīzijā un valsts radio?! Ja jūs paskatāties 
kā tiek veidots tur raidījums “Krustpunkts” un 
tamlīdzīgi. Cik tiek dots vārds pozīcijai un cik 
opozīcijai!?” 

Nu jā. Vietā būtu žurnālistes pretjautājums 
Lembergam – cik tiek dots vārds opozīcijai 
Ventspils pilsētas domes interneta portā
lā un citos pašvaldības finansētajos medi
jos!? Ne reizi! Tādai būtu jābūt Lemberga 
godīgai atbildei. Taču tāds Lembergam 29. 
oktobrī uzdots netika. Tā vietā Lembergs pats 
neaizmirsa liekulīgā veidā norādīt, ka kon
formisms un nekompetence esot uz valsts 
mediju žurnālistu sirdsapziņas.  

Ģirts Valdis Kristovskis

Noslēgusies Latvijas futbola čempionāta sezona. Tā sākās ar lielām cerībām un ska-
ļiem mērķiem cīnīties par tituliem, arī sastāvs auga ar daudziem jauniem spēlētā-
jiem un leģionāriem. Tomēr sezonas otrā pusē FK “Ventspils” atkal vairākkārt iešāva 
sev kājās, bija iesaistīta arī vairākos skaļākos skandālos, bet beigu beigās tikai 
laimīgas sagadīšanās gadījumā knapi palika medaļnieku pulkā. Bronzas medaļas un 
ceļazīme uz Eiropas kausiem ir, taču – vai šāds rezultāts vērtējams kā liels panā-
kums? Daudzi līdzjūtēji domā, ka bronzas medaļas ir nevis kā salds panākums, bet 
gan mazliet piededzis un ar rūgtuma garšu. 

Ribaļčenko uzvar 
Latvijas čempionātā

Latvijas čempionātā sporta vingroša
nā Latvijas čempiones titulu pieaugušo 
konkurencē izcīnīja Ventspils sporta sko
las “Spars” audzēkne Marija Ribaļčenko. 
Atsevišķos veidos viņai uzvara brīvajās 
kustībās, līdztekās un atbalsta lēcienā 
viņai otrā vieta. 

Volejbolisti uz uzvaru ceļa
Pārliecinošu uzvaru Latvijas Nacionālās 

1.līgas čempionāta spēlē svinēja VK 
“Ventspils”, kas savās mājās ar 31 
(25:23, 14:25, 26:24, 25:15) apspēlēja SK 
“RTU” volejbolistus. Kopvērtējumā vents
pilnieki ar 17 punktiem septiņās spēlēs ir 
pārliecinoši līderi rietumu grupā.

Kanbergam bronza “Danubia 
Cup” posmā

Ventspils jaunais un talantīgais šort
trekists Valters Kanbergs izcīnīja bronzas 
medaļu Slovākijā notikušā “Danubia Cup 
Series” posma sacensību kopvērtējumā. 
Individuāli viņam 3. vieta 1000 m dis
tancē, 4. vieta 777 m un 5. vieta 500 m. 

Kikbokseriem uzvaras Rīgā
Rīgas starptautiskajā kikboksa turnīrā 

jauniešiem līdz 18 gadiem ventspilnieks 
Nauris Sakniņš uzvarēja un ieguva čem
piona jostu “kick light” disciplīnā līdz 63 
kg, kā arī sudraba medaļu K1 disciplīnā 
līdz 63,5 kg. Fēlikss Pečaks dažādās dis
ciplīnās ieguva  otro un trešo vietu, Matīss 
Ingus Cīrulis izcīnīja sudrabu “kick light”, 
bet šajā disciplīnā trešais savā grupā bija 
Viesturs Požarskis.

Medaļu birums 
Kurzemes čempionātā

Ventspilī notikušajā Kurzemes čem
pionātā Ventspils peldētāji izcīnīja kopu
mā 23 godalgas, no tā septiņas bija 
zelta medaļas. Trīs zelta medaļas iegu
va Andrejs Talerčiks, kurš uzvarēja 50 m 
brīvā stila peldējumā, 50 m uz ūdens un 4 
x 50 m brīvā stila stafetē. Labākie peldē
tāji izcīnīja tiesības piedalīties 30. Latvijas 
Novadu sacensībās, kas 6.7.decembrī 
norisināsies Ventspilī.

Futbola izlasē joprojām 
neviena no Ventspils

Latvijas nacionālās futbola izlases gal
venais treneris Slaviša Stojanovičs uz 
valstsvienības noslēdzošajām spēlēm 
2020. gada Eiropas čempionāta kvalifikā
cijas turnīrā izsaucis kopumā 24 spēlētā
jus, tomēr arī šajā izsaukumā nav iekļauts 
neviens futbolists no FK “Ventspils”. Šajā 
sasaukumā būs 16 spēlētāji no pieciem 
dažādiem Latvijas virslīgas čempionāta 
klubiem – “Riga FC”, RFS, FK “Liepāja”, FK 
“Spartaks” un “Valmiera Glass/ViA”.

Bronzas medaļas ar rūgtu piegaršu

P 
agājušajā nedēļas nogalē tika 
aizvadīta pēdējā kārta Latvijas 
Virslīgas čempionātā. Čempioni 
un sudraba medaļu ieguvēji jau 
bija skaidri – “Riga FC” un RFS. 

Neskaidrība bija par Eiropas kausu ceļazīmi 
un bronzas medaļām. Ventspilniekiem šajā 
spēlē bija vēlams uzvarēt, pretējā gadīju
mā jācer, ka vienlaikus notiekošajā spēlē 
neveiksme piemeklēs tiešos konkurentus 
“Valmiera Glass/ViA”, kuri varēja atņemt 
medaļas. Ja Ventspils zaudētu, bet valmie
rieši – uzvarētu, tad FK “Ventspils” paliktu 
ārpus medaļnieku vidus.

Pēdējā kārtā valmieriešiem šķietami vieg
lāks uzdevums nekā Ventspilij. Kamēr val
mierieši savā laukumā uzņēma Virslīgas 
vājāko komandu FK “Metta/LU”, tikmēr FK 
“Ventspils” uzņēma FK “Liepāja”. 

Spēle Ventspilī ritēja ne tā, kā mājinieki 
vēlētos. Arī bīstami vārtu momenti bija maz, 
bet spēles 64. minūtē liepājnieki ieraidīja 
bumbu mājinieku vārtos un "Ventspils" nonā
ca neapskaužamā situācijā – 0:1. Lai arī lau
kuma saimnieki centās atspēlēties, cik vien 
spēka, tomēr nekas no tā neizdevās.

Šķita, ka ventspilnieku sapnis par meda
ļām būs izsapņots. Tomēr... Paralēli notikuša
jā spēlē Valmierā vietējais “Valmiera Glass/
ViA” spēles 24.minūtē bija vadībā jau ar 3:0, 
un šķita, ka uzvarētājs jau ir skaidrs. Taču 
notikumi pavērsās citā virzienā: līdz pirmā 
puslaika beigām mājinieki pamanījās pārsva
ru izsēt, bet 49. minūtē ieraidīt bumbu savos 
vārtos (3:3). Mača turpmākajā gaitā vēl gūt 
vārtus laukuma saimnieki nespēja un mačs 
noslēdzās neizšķirti.

Pēc šīs spēles ventspilnieki varēja atvieg

loti uzelpot, jo bronzas medaļas tomēr iegūs 
mūsu komanda un šī nepārliecinošā sezo
nas izskaņa būs noslēgusies. Vēl pirms vai
rākām kārtām Ventspils klubs bija lieliskās 
pozīcijās, lai pacīnītos par sudraba meda
ļām, taču vairākās spēlēs tika zaudēti svarī
gi punkti pat pret nomināli vājākām koman
dām, kas noveda pie bezdibeņa un draudēja 
ar palikšanu bez medaļām vispār. Sezonas 
noslēgumā FK “Ventspils” ierindojās trešajā 
vietā ar 47 punktiem. Tikai par punktu atpa
lika “Valmiera Glass/ViA”. Uzvarētāji “Riga 
FC” sakrāja 66 punktus, bet RFS ieguva 59 
punktus. 
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Pieliec delnu pie acīm un skaties:
Līdz pat pēdējam olim viss tavs.
Neatdod, dzirdi, neatdod
Mazo Latviju – lielākas nav.

/Leons Briedis/

Tev mūžam dzīvot, 
Latvija! 

AS “Baltijas Ekspresis”

pūkainās zeķēs un cimdos, šallēs un džemperos, pulsa un 
plaukstu sildītājos, apģērba dekoros un citos glītos un siltos, 
ikdienai un svētkiem derīgos  darinājumos, kas pēdējā laikā 
atkal nāk modē un ir pieprasīti.  

Nelielā skaitā demonstrējumu reizēs tādi tiekot piedāvā
ti arī pircējiem, jo pašas vērpto dziju un suņu vilnas adīju
mus Brigita gatavo no pamatdarba brīvajā laikā, kas aizrit  
“Zemgaļu” sētā, druvās, kartupeļu un dārzeņu laukos.     

AR VECO RATIŅU UN SESTO PRĀTU
Brigita arī tagad nekavējas rādīt, kā, darbojoties ar pras

mīgām rokām un  kustinot paminu, vecmāmiņas parauga 
vecais ratiņš  ar īpašu susekli uzkārstās  jēldzijas stabiņu pār
vērš pūkainā pavedienā. 

“Tas ir visgrūtākais un atbildīgākais posms suņa vilnas pār
tapšanā par apģērbu, ko Latvijā, atšķirībā no adīšanas, vairs 
pieprot tikai ļoti, ļoti nedaudzas amata meistares,” izbraukumu 
demonstrējumos pārliecinājusies Brigita. Pieļaujot pat, ka šim 
darbam vajadzīgs īpašs talants. Kā piemēru tam viņa atceras, 
ka Cēsu gadatirgū pavediens pie viņas ratiņa nav sanācis  pat  
pieredzējušai linu un aitas vilnas vērpējai, bet ar pirmo piegā
jienu izdevies kādam padsmit gadu vecam zēnam. 

“Māka ir ar kādu nojautas dzirksti vai pieredzē asinātu 
sesto prātu ik reizā sajust izejmateriāla faktūru, jo katra sunī
ša vilnai tā var būt atšķirīga,”skaidro vērpēja. 

NO SUNĪŠA – AR EMOCIONĀLU SIRSNĪBU
“Adīšana jau iet vieglāk, to var paveikt gandrīz jebkura 

rokdarbniece. Ar to atšķirību, ka suņu vilnas adījumos mini
māli var iestrādāt kādus rakstus, jo tie pūkainumā vienkārši 
pazūd,” Brigita rāda zeķes ar dažām melnām svītriņām, kas  
ieadītas nevis no krāsotas, bet dabīgi melna suņa vilnas dzi
jas. Mazos daudzumos tādu var uzkārst mājās, bet, iekrājoties 
prāvākam maišelim, izejviela tiek sūtīta uz SIA “Sunākstes vil
nas nams”, atpakaļ saņemot jēldzijas kārsuma tinumus. No 
tiem Brigita uz ratiņa tapina dzijas pavedienus priekš kamo
liem, kas saripojuši lielā,  no klūdziņām pītā grozā. Daļa no 
tiem aizies pie suņu saimniekiem, kuri sakrājuši vilnu, bet 
neriskē uzņemties visai piņķerīgo tās pārvēršanu dzijā. Tāpēc 
līgst, ka abpusēji izdevīgā veidā to paveic Brigita. 

“Suns ir cilvēka palīgs un pavadonis jau vismaz piecpad
smit tūkstošu gadu. Droši vien arī tālā senatnē šis pieradi
nātais dzīvnieks izmantots ne tikai mājokļu sargāšanai, viņa 
vilna ir sildījusi arī senču augumus. Tagad šis labais un uztica
mais draugs atkal dod iespēju mākslīgo ādu un audumu vietā 
darināt dabīgas izcelsmes apģērbu, un tikai cilvēka slinkums 
var traucēt šo dāvanu pieņemt,” Brigita atzīst, ka suņu vilnas 
adījumi noder ne tikai veselības saglabāšanai un jau sākušos 
ķermeņa sāpju novēršanai. 

“Tie mēdz būt arī emocionāli sirsnīgi, jo var tikt darināti 
tieši no konkrēta, ģimenē iemīļota dzīvnieciņa vilnas, ja vien 
tā sakrāta pietiekamā daudzumā. Piemēram, no garspalvai
nā kollija gada laikā iespējams izķemmēt pat līdz kilogramam 
vilnas, no kuras var uzadīt ap desmit vīriešu zeķu pārus,” 
Brigita brīdina, ka jebkurā gadījumā  paredzams ļoti laikietil
pīgs darbs, jo, piemēram, simts gramu suņa vilnas savērpša
nai parasti vajadzīga vismaz viena pilna darba diena.

ADĪŠANA NOSKAŅO  LABESTĪGAM 
MIERAM

“Trīs nākamos, gada vistumšākos mēne

Satin suni kamolā

šus, kad saimniecībā paveikti druvu un sakņu dārza kopša
nas darbi, bet pavasaris vēl tālu, garās novakares tieši vērp
šanai arī tiks veltītas, nevis tērētas bezdomu seriāliem  tele
vizorā,” saimniece pārliecinājusies, ka priekš viņas vislabākā 
relaksēšanās ir tieši vēlā vērpšana un adīšana, kas noskaņo 
veselīgam nakts mieram, tāpēc nekādi uzbāzīgi reklamētie 
uztura bagātinātāji nervu stiprināšanai nav vajadzīgi. Šī darba 
prasmes viņa apguvusi ģimenē no mammas un vecāsmātes, 
kurām rokdarbi bijuši dzīves nepieciešamība, bet viņai kalpo 
kā mīļš un reizē noderīgs vaļasprieks.

“Ziema ir laiks, kad jāpaspēj savērpt dzija visiem nākama
jiem gada mēnešiem, tad starp lauku darbiem saimniecībā 
un izaudzēto sakņu un dārzeņu  realizēšanu Ventspils tirgū 
pa brītiņam laika tiks atlicināts arī adīšanai. Tam izmantojot 
arī no pircējiem brīvos mirkļus tajās dienās, kad jāstāv aiz 
pašizaudzēto dārzeņu un kartupeļu letes,”Brigita atklāj, ka 
adīt āra apstākļos viņa var arī  vēsajās dienās, jo pati izgudro
jusi, uzadījusi un lieto suņu vilnas uzročus, kas neapsegtus 
atstāj tikai adatu turēšanai nepieciešamos pirkstu galus. Tādi 
varētu noderēt arī muzikantiem, fotogrāfiem, smalku iekārtu 
regulētājiem, kam jāstrādā vējā un mīnusos, pieļauj adītāja. 

REJOŠAIS IZEJVIELU AVOTS
“Adu ne tik daudz peļņas gūšanai, cik nolūkā izgatavot 

paraugus demonstrēšanai pārnovadu tirgos un amatnieku 
saietos. Neuzskatu par 
savu misiju celt godā 
suņu vilnas izman
tošanu, bet nespēju 
arī palikt vienaldzīga 
redzot, cik daudzi par 
to interesējas un dzir
dot, ka pusaizmirstais 
apģērba darināša
nas materiāls kādam 
patiešām arī palīdz 
uzturēt un atgūt vese
lību. Kā piemēru varu 
minēt pāri mugurkau
lam vertikāli visā tā 
garumā piestiprināmu 
šalli, kas pamazām 
vien cilvēku atbrīvo no 

sāpēm,” kā priekrocību Brigita min, ka tā nemanāmi piestipri
nāma un valkājama zem gandrīz jebkura apģērba.  

“Viens, bet ne galvenais dzijas izejvielu avots ir mūsu 
mājas sargi Rokijs, Džīna un Šēra. Tādos modernos vārdos 
mūsu parastos jauktenīšus nosaukuši bērni Mārtiņš un Lelde, 
kuri jau ir patstāvīgā dzīvē, bet savureiz neatsaka parūpēties 
par labsirdīgajiem četrkājaiņiem, kad kopā ar vīru gribam 
izmest kādu relaksējošu loku pa Latviju vai tuvajām kaimi
ņu zemēm. Piemēram, Igaunijā apmeklēt “Ķiploku festivālu” 
kura laikā visiem ēdieniem, saldējumu ieskaitot, tiek “pie
šauta” šī garšauga piešprice. Paši visai veiksmīgi šo dārzeni 
audzējam pārdošanai un mājās lietošanai, bet saldējums ar 
to mums tomēr likās, teiksim tā ... pārāk eksotisks,” Brigita 
pasmaida, ka arī viņa reizēm produkcijas realizēšanai lieto 
labsirdīgus reklāmas trikus, piemēram, piedāvājot atlaidi diļļu 
buntītei tiem, ka uzminēs viņas vārdu. 

“Bija jautri, un arī zaudētājos nepalikām, jo šī garšaugu 
raža tovasar padevās necerēti laba,”atceras pārdevēja. 

AR GODĪGUMU SIRDS DARBĀ
Tēvutēvu zemes kopšana “Zemgaļos” ir Aināra ziņā, viņš 

to dara kopš kolhoza laikiem, kad sācis strādāt par šoferi un 
traktoristu pēc Kandavas lauksaimniecības tehnikuma beig
šanas. Šo mācību iestādi kā pārtikas  tehnologs absolvējusi 
arī kopš bērnu dārza un skolas gadiem viņam pazīstamā kai
miņu meitene Brigita un pēc dažiem gadiem abi izveidojuši 
ģimeni. Liepiņiem bijusi iespēja no Brigitas tēva pārņemt lielu 
bišu dravu, bet viņi no tās atteikušies, jo Ainārs uzskata, ka 
katram jādara tas darbs, ko viņš prot vislabāk. Brigita piebilst, 
ka vienlīdz svarīgi ir, lai tas būtu pieņemams arī sirdij un vaja
dzīgs iespējami daudziem cilvēkiem. Bet par vēl svarīgāku 
viņa uzskata godīgu attieksmi pret klientiem savos tīrumos 
izaudzētās ražas un rokdarbu piedāvāšanā. 

“Var saprast, bet ne attaisnot nepamatotu savas preces  sla
vināšanu, jo nopelnīt grib visi. Bet es labi zinu, ka ilgtermiņā 
tādi saldi meli neattaisnojas. Ar “Zemgaļu”produkciju Ventspils 
tirgū un graudu uzpirkšanas vietās piedalāmies jau trīsdesmit 
gadu, un uzskatām, ka tieši klientu uzticēšanās ir šīs ilglaicības 
garants. Arī suņu vilnas dzijai un adījumiem var piejaukt kāda 
cita dzīvnieka cirpumu un uzdot to par “tīru mantu”. Sīko blē
dību pat ekspertam būs grūti atklāt, to zinās tikai pārdevēja 
sirdsapziņa. Bet vai ir vērts to kušināt, lai pa virsu iegūtu dažus 
eirikus?” ritoriski pati sev pārjautā Brigita. 

Brigita un Ainārs ar sastrādātajiem suņu vilnas dzijas kamoliem.

Suņu vilnas uzroči , lai pirkst vēsumā jūtīgi 
smalkam darbam.

Ainārs un Brigita ar saviem mājas sargiem un vilnas 
donoriem.
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Jau sen šo zemi – tēvu zemi sauc,
Te mums sensenis dzīvot ļauts.
Jau sen te manas tautas dziesma skan
Un svēta, dārga tā ir man.

 /Arvīds Krūklis/

Sveicam Latviju 
svētkos! 

AS “Kālija parks”

Pēc dažām dienām svinēsim mūsu valsts 
dzimšanas dienu, nu jau simtupirmo. 
18. novembris, tāpat arī 4. maijs, 11. 
novembris un vēl daži citi kalendāra da-
tumi Latvijā ikvienam zināmi kā svētku 
vai piemiņas, vai citādi atzīmējamas, ar 
būtiskiem valsts vēstures notikumiem 
saistītas dienas. Taču tajā mūsu pilsētas 
laikperiodā, ko patlaban iepazīstam, 
tāda jēdziena kā “valsts svētki” nebija. 

Ventspils. Rokoko laikmets V
Svētki un svinēšana

Zirņu (Nabagu) iela pagājušā gadsimta 80. gados. Skats no pils puses.

P 
rotams, 18. gadsimta vents
pilnieki svinēja Lieldienas un 
Ziemassvētkus – iespējams, pat 
ar izrotātām eglītēm un dāvanām; 
ne velti vēsturnieki zina stāstīt, 

ka tagadējā Latvijas teritorija bijusi viena 
no pirmajām zemēm Eiropā, kur parādīju
sies Ziemassvētku egle. Tādējādi, ja atskaita 
minētos kristiešu (baznīcas) svētkus, necik 
daudz svinēšanas iespēju mūsu priekšte
čiem nebija. Tādēļ katrs kaut cik ievērojams 
notikums tālaika Ventspils dzīvē izvērtās par 
nelieliem svētkiem, jebšu izklaidēties un 
svinēt ļaudīm paticis vienmēr.

Iepriekšējā numurā stāstījām par ceremo
niju, ar kādu 1764. gadā atklāja jauno pil
sētas skolu. Divdesmit gadus vēlāk pilsēta 
piedzīvoja vēl vienu atklāšanu; šoreiz tā bija 
veco ļaužu mītne jeb nabagmāja.

1776. gadā tirgotāju ģildes protokolā atzī
mēts, ka nolemts celt nabagmāju. “Baznīcā 
jāieved trešais upura maks, lai savāktu kaut 
nedaudz naudas, jo ar naudu no nabago 
fonda vien nepietiek”. Acīmredzot ar nau
das vākšanu gājis grūti, jo būvdarbi uzsākti 
tikai 80. gadu sākumā. 1783. gadā tirgotāju 
ģildes eltermanis atzīmējis, ka “drīzumā būs 
uzcelta mūra nabagmāja”, jo Ventspils tirgo
tājs, viņš arī hercoga galma padomnieks un 
komercpadomnieks, Kristians Brauns un viņa 
kundze Sofija Barbara ieguldījuši šajā būvē 
prāvāku naudas summu. Nabagmāju iesvē
tīja 1784. gada 16. septembrī. Kā tas notika, 
aprakstīts protokolā: “Nabagi bija pulcinā
ti baznīcā. Kad viņi bija ieņēmuši vietas, lai 
piedalītos svētajā ceremonijā, kam jau dažas 
dienas bija gatavoti, mācītājs Bannaša kungs 
viņus sagaidīja ar vārdiem “Tas Kungs rūpē
jas par jums, mīļie nabagi!” Kad svētais ritu
āls un dievkalpojums bija galā, baznīcas un 
nabagu inspektori un priekšnieki (un rāte) 
devās ārā no baznīcas. Tā kā vairāki nabagi 
bija tik vārgi, ka nevarēja paiet, viņus iecē
la karietēs un aizveda uz nabagmāju (attā
lums gan pavisam neliels – no pils kādi 100 
m pa Nabagu ielu, – Aut.). Pie durvīm mācī
tājs noturēja ļoti aizkustinošu uzrunu, iegāja 
mājā un tālāk istabā. Nabagiem ierādīja viņu 
vietas augšējā istabā. Mācītāja kungs nostās
tīja nabagiem viņu pienākumus, piekodinā
ja neaizmirst bijību, lūgšanas, mērenību un 
saticību. Svētīšanas laikā galds tika noklāts ar 
baltu galdautu, un, atgādinot nabagiem tik 
nepieciešamo lēnprātību un pieticību, galdā 
tika likta tikai rupjmaize un sāls...” Jāteic, 
visai trūcīgi, salīdzinot ar skolniekiem sko
las atklāšanas svinībās, kad jaunieši dabūja 
riekstus, rozīnes un pat vīnu... Taču arī šajā 
reizē neiztika bez pamatīgas goda maltī
tes pilsētas kungiem, jācer, ka galu galā arī 
nabagi dabūja kādu pārpalikušu cepeša šķēli 
un miestiņa malku.

Taču skolas un nabagmājas atklāšanas 

svinības gluži vai nobāl, salīdzinot ar tiem 
godiem, ko Ventspilī sarīkoja, sagaidot kro
nētās personas, kad tām labpatikās apmek
lēt šo mazo pilsētiņu. 1763. gada augus
tā pilsētnieki sagaidīja “visgaišo hercogu” 
Ernstu Johanu Bīronu, kurš nu bija ieguvis 
seno, bet bez mantiniekiem palikušo Ketleru 
troni, kopā ar laulāto draudzeni. Šī notikuma 
aprakstu protokolos saglabājis tālaika tirgo
tāju eltermanis Pēters Kālbrehts. “Goda vārtu 
celšanu uzņēmās sekretārs Brabenders, viņa 
uzraudzībā Reimaņa kungs veica šo uzdevu
mu divu dienu laikā, vārtus arī izpušķojot ar 
puķēm un dažādiem simboliem. Zaļās meijas 
saprauda arī abās ielas pusēs līdz pat goda 
vārtiem, tālāk abās pusēs ielai līdz kunga 
Kālbrehta gruntsgabala stūrim, tālāk līdz 
galdnieka Kēniga mājai, kur beidzas pilsētas 
robeža (domājams, runa iet par Kuldīgas ielu, 
jo no Jelgavas Ventspilī varēja nokļūt, braucot 
caur Skrundu un Kuldīgu; šis ceļš pieminēts arī 
senākos avotos, – Aut.). Bija dots rīkojums, lai 
cienītie pilsoņu gvardes birģeri, atskanot pir
majām bungu skaņām, pulcētos pie kaptei
ņa Kota mājas. Kapteinis mūzikas un bungu 
pavadībā ar visu gvardi maršēja uz rātsnamu 
(Tirgus laukuma malā, – Aut.), kur ieradās 
arī Zaļā gvarde zirgos ar savu karogu, tim
pāniem un trompetēm. Pēc tam Zaļā gvarde 
ar kailiem zobeniem jāja pa priekšu rātskun
giem, kas četru zirgu karietēs devās uz pil
sētas robežu. Kad viņa gaišība augstais her
cogs ar savu svītu bija izjājis cauri goda vār
tiem, tirgotāju eltermanis ar savu rotu lūdza 
hercogu visžēlīgi atļaut birģeriem uzņemties 
viņa apsardzes pienākumus. Virsstaļļmeistara 
kungs deva rīkojumu hercoga gvardei atstāt 
pili, un kapteinis Kots ar diviem vīriem stā

jās sardzē pie hercoga apartamenta dur
vīm. Pils priekštelpās sekretārs Brabenders 
turēja runu rātes un birģeru vārdā, skaistu 
runu teica mācītājs Bannašs. Pēc tam rāt
skungi saņēma uzaicinājumu audiencei un 
rokas skūpstīšanai pie viņa gaišības herco
ga un hercogienes. Nākamajā rītā hercogs ar 
hercogieni piedalījās kā latviešu, tā arī vācu 
dievkalpojumā. Mācītājs Bannašs aicināja 
ļaudis  uz uzticības zvēresta nodošanu nāka
majā dienā. Upē iepretī pilij bija noenkuro
jušies divi zviedru kuģi, kas dziesmas laikā 
šāva ar lielgabaliem. Pēc pusdienu maltītes 
viņa gaišība brauca uz ostu un apskatīja to, 
no turienes viņš brauca uz Sarkanmuižu, pēc 
tam devās atpakaļ uz jauno baznīcu, apskatī
ja arī to un apsolīja pabeigt būvi (kā zināms, 
tas nenotika; Ernsts Bīrons, acīmredzot jau 
tolaik vadījās no apsvēruma “kā var nesolīt!” 
– Aut.). Vakariņās pilī piedalījās hercogs ar 
galma kavalieriem un dāmām; kad visi cēlās 
no galda, tika sistas bungas, un mūziķiem 
vajadzēja spēlēt, un viņa gaišība hercogs 
klausījās no galerijas. Pēc tam viņš devās uz 
pilsētu, lai noskatītos ilumināciju, Zaļās gvar
des pavadībā. Nākamajā dienā pēc dievkal
pojuma rātei vajadzēja pilī nodot uzticības 
zvērestu. Hercogs sēdēja krēslā, pārklātā ar 
sarkanu segu. Kad zvērests bija galā, rātskun
gi drīkstēja skūpstīt hercoga roku. Tad birģeru 
gvardei tika dots uzdevums maršēt uz pili un 
nostāties ierindā kreisajā pusē, turot šauteni 
pie kājas. Zaļā gvarde stāvēja labajā pusē bez 
šautenēm. Sekretārs Brabenders sauca vār
dos visus birģerus; visiem bija jāpaceļ roka, 
un virssekretārs nolasīja zvēresta tekstu, ko 
vajadzēja atkārtot, pēc tam visi skaļi sauca 
“Lai dzīvo!”.”

Hercoga vizīte Ventspilī noslēdzās ar tādu 
kā parādi: “Zaļā gvarde (22 tirgotāji un 
viņu zeļļi), tērpta zaļās uniformās, muzikan
ti, hercoga svītas kavalieri un birģeri nosoļoja 
garām pilij, tad visa rota ar karogu devās uz 
kapteiņa māju”.

Protams, visus šos braucienus, jājienus un 
parādes kārām acīm vēroja ikviens vents
pilnieks, kurš vien spēja kustēt, jo tas 
bija notikums, ko atcerējās ilgus gadus. 
Interesanti, ka, par spīti visam dzelžaini 
izstrādātajam ceremoniālam un stingrajai 
uzraudzībai, hercoga vizītes laikā bija atga
dījušies arī daži “kāzusi”. Tai pašā protoko
lā minēts, ka “personas, kas bija cēlušas 
nekārtības gājiena laikā, tika sodītas kaptei
ņa mājā leitnanta klātbūtnē”. Gribētos gan 
zināt, kādi šie sodi bija – rājiens, varbūt pat 
pēriens? Izteiciens par “nekārtībām gājie
na laikā” uzvēdī kaut ko no padomju laika 
“obligāti brīvprātīgajām” demonstrācijām 1. 
maijā un 7. novembrī. Arī toreiz slikti uzve
dušos gājiena dalībniekus – skolēnus pēc 
tam izsauca pie skolas direktora uz “galvas 
mazgāšanu”...

Šeit aprakstītos notikumus mūsu lasītājs 
var iztēloties visai patiesīgi, jo vairākas pie
minētās ēkas savās vietās stāv arī mūsdienās 
– pils, Sarkanmuižas ēka un tālaika nabag
māja (tagad Ostas ielas biznesa centra kom
pleksā), no kuras arī mazās, uz pils vārtiem 
izvedošās ieliņas nosaukums (padomju oku
pācijas gados tā bija Zirņu iela).

Pēc Kurzemes hercogistes inkorporācijas 
Krievijas impērijā kā “valsts svētki” tika atzī
mētas imperatora un viņa sievas dzimša
nas dienas un kārtējā cara tētiņa kronēšanas 
gadadienas. 
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AUNS
Ieklausies, ko cilvēki runā, lasi presi, sērfo internetā un no 
plašā informācijas klāsta paņemiet sev noderīgo. Var rasties 

interese par filozofiskām tēmām, tajās atradīsi vērtīgus domu graudus. 
Labi darbosies arī intuīcija. Svarīgās lietās gūsi draugu atbalstu, tikai 
nekārto ar viņiem naudas lietas.

VĒRSIS
Prātā nāks lieliskas radošas idejas, ko ir vērts likt lietā. Ļauj 
vaļu fantāzijai un piepildi savus sapņus. Ceļā uz panāku

miem vajadzētu atrast uzticamus sadarbības partnerus. Līdz ar to vairāk 
jāieklausās līdzcilvēku viedoklī un jābūt tolerantam pret citādi domājo
šiem. Laba sadarbība arī ļaus vairāk nopelnīt.

DVĪŅI
Vēlme pēc jaunām zināšanām un iespaidiem. Brīvdienās ir 
vērts doties nelielā izzinošā ceļojumā vai apmeklēt kādu semi

nāru. Ir jāuzkrāj spēki nākamajai darba nedēļai. Profesionālajā jomā gai
dāmi jauni izaicinājumi. Ja neļausi vaļu emocijām un neiesaistīsies strī
dos, daudz sasniegsi.

VĒZIS
Dzīve rietēs visnotaļ dinamiski. Profesionālajā jomā nemie
rīgs periods, taču nesatraucies par to, ko nevari kontrolēt vai 

ietekmēt, bet padomā – ko vēl varētu darīt. Radīsies lieliskas idejas un 
jauni plāni. Brīvdienas pavadi ar savējiem, mierīgi atpūšoties, lai nākam
nedēļ ķertos pie darbiem ar pilnu jaudu. 

LAUVA
Būsi atvērts cilvēkiem un dalīsies ar pozitīvām emocijām. 
Tomēr dziļi sirdī var iezagties arī skumjāka nots. Galvenais 

jautājums – vai esmu īstajā vietā un daru to, kas man dzīvē jādara. 
Brīvajiem ļaudīm kāda tikšanās var izrādīties ļoti īpaša. Ģimenes cilvē
kiem mīlestība un gādība vienam par otru.

 
JAUNAVA
Svarīga mājas un ģimenes tēma. Brīvdienas mīļuprāt pavadī
si, lēnā garā rosoties savā saimniecībā. Vari kārtot, izdaiļot, 

kā arī izmēģināt jaunas kulinārijas receptes. Gandarījumu sniegs brīdis, 
kad kopā ar savējiem apsēdīsies pie balti klāta galda. Brīvajiem ļaudīm 
jāsargās no sirdslietu avantūrām.

SVARI
Vairāk pozitīvisma un optimisma! Attiecību jomā sirds ilgosies 
pēc mīļums, dvēseles siltuma un romantikas. Izplāno burvīgu 

pasākumu divatā ar mīļoto cilvēku un pastāsti par savām jūtām. Darbā 
daudz pienākumu un jāturas tālāk no intrigām. Esi apdomīgs finanšu 
jomā, neuzņemies kredītsaistības.

SKORPIONS
Nedēļas nogalē ieplāno saimniecības darbus mājās. Uzpos 
telpas un sakop āra teritoriju. Brīvo laiku pavadi ar savējiem, 

tā labāk veiksies darbi un būs par ko parunāt. Sirsnīgā atmosfērā gūsi 
pozitīvas emocijas. Darbā strādā čakli, jo no paveiktā apjoma tiešā veidā 
atkarīgi ienākumi.

STRĒLNIEKS
Lielisks laiks profesionālajam „izrāvienam” un autoritātes 
nostiprināšanai. Cilvēki uzklausīs tavu viedokli un respektēs. 

Iespējams, pienācis laiks arī pašam papildināt profesionāls zināšanas, 
lai vari vairāk sasniegt. Brīvdienās sarīko mājas ballīti nedaudz bohē
miskā gaisotnē.

  
MEŽĀZIS
Ļauj, lai dienas un notikumi rit savu gaitu. Patlaban nav īpaši 
labvēlīgs laiks jaunu kontaktu veidošanai, taču ir vērts izvēr

tēt līdzšinējos lēmumus un norises. Sirdslietu jomā kaislības un piedzī
vojumi, jutīsies bangojošu jūtu viļņa virsotnē. Īstais brīdis randiņiem un 
attiecību veidošanai.

ŪDENSVĪRS
Darbā sargies no pārpūles, jo pienākumu būs daudz un atbil
dība liela. Peļņa atkarīga no idejām, tāpēc neatdod tās citiem 

tāpat vien, varbūt ir vērts padomāt par savu biznesu un realizēt tās 
pašam. Privātajā dzīvē krāsaini piedzīvojumi, bet ģimenes cilvēkiem 
jārūpējas par mieru un saskaņu mājas dzīvē.

ZIVIS
Atvēli laiku sev, lai vienatnē sakārtotu domas un izlemtu, pa 
kuru ceļu doties tālāk. Lai tas, kas bijis uz sirds, paliek pagāt

nē. Iegūsi optimistisku skatījumu un visā veiksies labāk. Ienākumi tiešā 
veidā saistīti ar pieredzi, bet kādam peļņas palielināšanas iespējas var 
saistīties ar ārzemju tēmu.

HORO
SKO
PI   
15.-21.11., 2019.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

Zī
m

ēj
um

s:
 Z

em
gu

s

Britu zinātnieki noskaidroju
ši Kanāriju salu vietējo iedzī
votāju izcelsmi. Izrādās, tie ir 
to tūristu pēcteči, kam nepie
tika naudas atpakaļceļam.

No vienas puses šņabi dzert 
ir labi, no otras – ne!
 Kāpēc?
 No otras puses nav kakliņa!

 Hallo, labdien, vai sieviešu kon
sultācija? 
 Jā, kas par problēmu? 
 Sakiet, lūdzu, bremžu pedā
lis ir labais vai kreisais?

Kuri trīs vārdi visvairāk patīk hai
zivīm? 
“Cilvēks aiz borta!”

Notiek tusiņš pie programmētā
ja. Namatēvs, nedaudz iesilis, sāk 
uzbāzties visām sievietēm pēc kār
tas. Sieva vēsā mierā ar mīklas rulli 
iesit vīram pa galvu. 
Vīrs atslēdzas. 
Viena no sievietēm jautā: 
 Nu, kāpēc tu uzreiz tik skarbi? 
 Nekas, nekas... pārlādē
sies – nomierināsies.

Ekspluatācijā tiek nodots objekts. 
Atbrauc komisija, skatās – dziļa, 
dziļa aka ar spilgti izgaismotu dibe
nu. Komisija: 
– Kas tas ir? 

– Nezinām. Būvējām pēc projek
ta. Droši vien kāda militāra būve, 
raķešu angārs, vai? 
– Idioti, kā jūs projektu skatī
jāties! Te bākai bija jābūt!

Bankā zvana telefons. 
Zvanītājs lūdz konsultāciju:
 Sakiet, vai tas elles katls, kas 
man tur ir paredzēts, ir uzska
tāms par manu privātīpašu
mu un vai es varu to ieķī
lāt hipotekārajam kredītam?

Sieviete ar zīdaini brauc autobusā. Šī 
piedāvā mazajam krūti, tas neņem. 
Mamma: nu, paēd (mazais aizgrie
žas)... Pēc brīža: nu, padzeries, citā
di atdošu pupu tam tur onkulim... 
Vēl pēc brīža: nu, paēd, citādi tie
šām pupu atdošu onkulim! 
Te pēkšņi pienāk onkulis un 
saka: Jūs, kundzīt, izlemiet 
ātrāk, citādi es jau trīs pietu
ras par tālu esmu aizbraucis!!!

Sarunājas divas draudzenes. Viena: 
– Man visu laiku ļoti jāuzmanās, lai 
es nepaliktu stāvoklī. 
Otra: 
– Tu taču man teici, ka tavs vīrs 
nolēmis sterilizēties! 
Pirmā: 
– Tieši tāpēc.

 Meitenīt, vai gribat lielisku seksu?
 Nē.

 O, lieliski. Tādā gadījumā es esmu 
tieši tas, kas jums vajadzīgs!

Turīga sieviete iepērkas veikalā. 
Pienāk ubags un saka: 
– Es jau četras dienas neesmu ēdis! 
Sieviete: 
– Kaut man būtu jūsu gribasspēks!

Sieviete sabiedriskajā transportā: 
– Novāciet to savu suni, man jau 
blusas sāk lēkāt! 
– Reksi, nost! Sievietei ir blusas!

Vīrs atgriežās mājās 
ar zilu aci. Sieva:
 Kas noticis?
 Viens gribēja man iespert pa 
pakaļu, bet es veiksmīgi izvairījos. 

Cūkkārpas burvju skolā iemācī
to burvju vārdu vietā Harijs Poters  
daudz efektīvāk varētu izman
tot gruzīnu vīnu nosaukumus: 
Saperavi, Kindzmarauli, Hvančkara!

Ar ko atšķiras 8, 18, 28, 38 un 48 
gadus vecas sievietes? 
8 gados jāpastāsta pasaka, lai 
gultā iemigtu! 
18 gados jāpastāsta pasaka, lai 
ievilktu gultā! 
28 gados ir kā pasaka gultā! 
38 gados nav jāstasta pasaka, lai 
ievilktu gultā! 
48 gados jāpastāsta pasa
ka, lai neietu gultā...

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Šodien plkst. 18.30 braucu ar autobusu Autoosta – Piltene, šoferītis, šķiet, Aleksandrs... Pajauns vīrietis 
ar zoda bārdu. Bet ne jau izskatā ir būtība, bet gan viņa rīcībā: piebraucot pie Ventas tilta, tablo un ska-
ņas signāls konkrēti signalizēja, ka tilts ir slēgts. Bet viņš vispirms izvēlējās aplī uzbraukt uz tilta. Ok, tas 
nav aizliegts, bet tālāk gan sekoja “bembista” cienīgs manevrs... Pat nepiebremzējot, pie sarkanā signā-
la (tilts nebija pacelts, bet luksofors uz tilta bija sarkans, visas citas mašīnas izmantoja apvedtiltu) mēs 
šķērsojam Ventas tiltu un mierīgi turpinājām ceļu tālāk. Jautājums “Ventspils reisam” – ar kādām tiesī-
bām tiek apdraudēta pasažieru dzīvība un – vai tik neapdomīgs un morāli nenoturīgs šoferītis var pārva-
dāt cilvēkus? Par fakta patiesumu varat pārliecināties noskatoties videonovērotāju uz tilta un, domāju, 
arī izpētot konkrētā autobusa reisa maršrutu.

(Jānis Āboliņš, 07.11.2019.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Redakcija izlēma nekomentēt Āboliņa kunga vēstuli, bet piedāvāt lasītājiem divus komentārus pie šīs vēstules, 
kas, šķiet, uzskatāmi demonstrē zināmas ventspilnieku daļas attieksmi pret satiksmes noteikumu ievērošanu... 
Sak, nekas taču nenotika, vai ne? Un vispār – tikai Rīgas troļļi tik ļoti ienīst Ventspili, ka pieprasa no autobusa 
vadītājiem ievērot satiksmes noteikumus...

Godātais ventspilnieks Marks Frozenmanis vēstuli komentē šādi: “Cien. Āboliņa kungs, vai jums nav, ar ko dzīvē 
nodarboties? Nekas taču nenotika. Ja autobusa vadītājs izvēlas manevru, tad tam ir jābūt ar kādu pamatojumu. 
Neesiet kā čekists. Lieciet cilvēkus mierā! Ir citi laiki tagad! Cilvēki paliek daudz miermīlīgāki. Nav jādur nazis 
otram mugurā.” Bet kāds anonīms ventspilnieks ir vēl skarbāks: “Vispār Rīgas trollīšiem vajadzētu zināt, ka, 
uzbraucot uz Ventspils tiltu pie sarkanās gaismas, no abām pusēm nolaižas barjera, kuru fiziski ar busiņu nav 
iespējams izlaipot. Lai jums jauka diena, Ventspils nīdēj.”



ОВЕН
Прислушайтесь к тому, что говорят окружающие, читайте прессу, 
ищите информацию в интернете – возможно, что-то вам приго-
дится. Не исключено, что у вас возникнет интерес к философским 

темам, вы придете к ценным умозаключениям. Будет хорошо работать инту-
иция. В важных делах вы получите поддержку друзей, но не стоит решать с 
ними финансовые вопросы. 

ТЕЛЕЦ
Вас посетят чудесные творческие идеи, которые стоит реализо-
вать. Дайте волю фантазии и исполните свои мечты. На пути к 

достижениям стоит найти верных партнеров. Следует чаще прислушиваться 
к мнению окружающих и быть терпимыми к инакомыслию. Успешное сотруд-
ничество также позволит больше заработать. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вам захочется новых знаний и впечатлений. В выходные стоит 
отправиться в небольшое познавательное путешествие или посе-

тить какой-нибудь семинар. Нужно накопить силы для следующей рабочей 
недели. В профессиональной сфере вас ожидают новые вызовы. Если вы не 
дадите волю эмоциям и не будете вступать в ссоры, вы многого достигнете. 

РАК
События будут развиваться весьма динамично. В профессио-
нальной сфере неспокойный период, но не беспокойтесь о том, 

что не можете контролировать, лучше подумайте, что еще можно сделать. У 
вас появятся прекрасные идеи и новые планы. Выходные лучше провести 
с близкими, спокойно отдохнуть, чтобы на следующей неделе приняться за 
работу с новой силой. 

ЛЕВ
Bы будете открыты по отношению к людям, станете делиться 
положительными эмоциями. Однако глубоко в душе можете ощу-

щать и нотки грусти. Главный вопрос, который будет вас занимать, на своем 
ли вы месте и делаете ли то, что вам предначертано судьбой. Для свободных 
представителей знака какая-то встреча может оказаться судьбоносной. Те, 
кто связан брачными узами, подарят друг другу тепло и любовь. 

 
ДЕВА
Для вас важна тема семьи. Выходные лучше всего провести в 
домашних хлопотах. Вы можете прибирать, украшать свое жили-

ще, стоит опробовать новые кулинарные рецепты. Чувство удовлетворе-
ния вы испытаете, когда усядетесь вместе с близкими за праздничный стол. 
Свободным представителям знака следует остерегаться романтических 
авантюр. 

ВЕСЫ
Больше позитива и оптимизма! В сфере отношений сердцу захо-
чется душевного тепла и романтики. Запланируйте чудесное 

мероприятие вдвоем с любимым человеком и расскажите о своих чувствах. 
На работе вас ожидает множество обязанностей, держитесь подальше от 
интриг. Будьте осмотрительны в сфере финансов, не берите на себя кредит-
ных обязательств. 

СКОРПИОН
В конце недели запланируйте выполнение домашних дел. 
Приведите в порядок помещение и территорию рядом с домом. 

Свободное время проведите с близкими, так и дела будут спориться, и най-
дется повод для разговора. Сердечная атмосфера подарит вам положитель-
ные эмоции. На работе трудитесь прилежно, поскольку от объема проделан-

ной работы зависит ваш доход. 

СТРЕЛЕЦ
Прекрасное время для профессионального «рывка» и укрепле-

ния авторитета. Люди будут прислушиваться к вашему мнению. Возможно, 
пришло время пополнить профессиональные знания, чтобы вы могли 
достичь большего.  B выходные устройте домашнюю вечеринку в несколько 
богемной атмосфере. 

  
КОЗЕРОГ 
Пусть все идет своим чередом. Сейчас не самое благоприятное 
время для установления контактов, однако стоит оценить реше-

ния, принятые ранее. В делах сердечных – страсти и приключения, вы почув-
ствуете себя на гребне волны. Подходящий момент для свиданий и создания 
отношений. 

ВОДОЛЕЙ
На работе берегитесь перенапряжения, так как обязанностей 
будет много и ответственность велика. Заработок зависит от идей, 
поэтому не дарите их другим, может, стоит подумать о собствен-

ном бизнесе и самостоятельно реализовать их.  В личной жизни – яркие при-
ключения, а семейным представителям знака стоит позаботиться о спокой-
ствии и согласии. 

РЫБЫ
Уделите время себе, побудьте наедине со своими мыслями и 
решите, по какому пути идти дальше. Пусть все, что было на 

душе, останется в прошлом. Вы обретете оптимизм, и дела пойдут гораз-
до лучше. Доход непосредственно связан с опытом, а у кого-то возможности 
могут быть связаны с зарубежной темой.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 
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Не тратьте деньги на одежду... Тратьте день-
ги на путешествия... Какая разница, сколько лет 
вашим кедам, если вы гуляете в них по Парижу.

- Что такое разумный риск? 
- Это когда хотел рискнуть и передумал!

- Доктор, я не могу больше платить за лечение, у меня 
деньги кончились. 
- Ну и хорошо, что выздоровели!

- А вы знаете, что Робин Гуд попадал в муху за 1000 
шагов? 
- Да, славные были времена! 
- Да, здоровые были мухи.

Священник обращается к пастве: 
- У меня есть для вас две новости! Плохая и хорошая... 
Хорошая – у нас есть деньги на ремонт церкви! 
Плохая – эти деньги всё ещё в ваших кошельках...
 
- Алло? 
- Ты козел. 
- Кто это?! 
- Животное такое. 
- Кто говорит?! 
- Википедия говорит. А она врать не будет!

- Мне кажется, я самая счастливая на свете! 
Ведь я выхожу замуж за того, за кото-
рого так долго мечтала выйти!
 – А мне кажется, это пустяки, в сравнении с тем 
счастьем, которое испытываешь, когда выходишь 
замуж за того, за кого хотела выйти другая...

Между подругами: – Ты знаешь, иду вчера по улице, 
возле меня останавливается «жигуленок», совершен-
но незнакомый водитель распахивает дверь и при-
глашает меня прокатиться. Нахал такой! – Почему 
же нахал? – Господи! Видела бы ты его квартиру! 

- Почему у Сереги прозвище «Валет»? 
- Однажды в магазине его избили две дамы.

Разговор двух арестованных уголовников: 
- Ты веришь в юридические ошибки? 
- Конечно. Меня трижды оправдывали в суде.

- Мы с мужем не ходим в рестораны: мой, после пятой 
рюмки, превращается в форменное животное. 
- Так он же у тебя не пьет. 
- Я пью.

- Пап, прикольно, в фильмах зомбаки не нападают друг 
на друга, а только на живых незомбированных людей! 
- Всё как в жизни, сынок. Всё как в жизни…

Приглядела себе будущего мужа.... 
Подскажите, куда деть его жену?

Судья на заседании в суде: 
- Итак, подсудимый, расскажите нам, почему вы выстре-
лили в своего товарища по охоте? 
Подсудимый: 
- Я случайно принял его за медведя. 
- А когда вы поняли, что ошиблись? 
- Когда медведь выстрелил в ответ!

- Мне в моем положении нужно хорошо и много кушать. 
- Настя, в каком мать твою положении?! 
- В положении человека который 
любит хорошо и много кушать.

Жена: 
- Этот фильм ужасов ужасно нереалистичный. Главные 
герои выглядят как идиоты, когда так тупо идут прямо 
в ловушку. Держу пари, что он чернокнижник и она всё 
время находилась под его чарами. 
Муж: 
- Может, просто прекратим смотреть наше  
свадебное видео?

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Сегодня, в 18.30, я ехал на на автобусе по маршруту Автовокзал – Пилтене, шофёр, кажется, Александр… 
Молодой мужчина с бородкой. Но суть не в его внешности, а в его действиях: когда мы подъехали к 
Вентскому мосту, табло и звуковой сигнал конкретно сигнализировали о том, что мост закрыт. Но он сна-
чала решил по кругу заехать на мост. Хорошо, это не запрещено, но дальше последовал маневр, достой-
ный «бембиста»… Даже не притормозив на красный (мост не был поднят, а светофор на мосту показы-
вал красный свет, и все остальные машины использовали объездной мост), мы пересекли Вентский 
мост и спокойно продолжили путь дальше.  Вопрос к “Ventspils reiss” – по какому праву создаётся угро-
за жизни пассажиров и – может ли настолько безрассудный и морально неустойчивый шофёр перевоз-
ить людей? В достоверности факта можете убедиться, посмотрев запись с камеры видеонаблюдения на 
мосту, и думается, изучив маршрут конкретного рейсового автобуса. 

(Янис Аболиньш, 07.11.2019.)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Редакция решила не комментировать письмо господина Аболиньша, а предложить читателям два коммента-
рия к этому письму, которые, кажется, наглядно демонстрируют отношение определенной части вентспилчан к 
соблюдению правил дорожного движения… Говорят, ведь ничего же не произошло, не так ли? И вообще – толь-
ко рижские тролли настолько ненавидят Вентспилс, что требуют от водителей автобусов соблюдать правила 
дорожного движения…  
Уважаемый вентспилчанин Марк Фрозенманис так комментирует письмо: “Уважаемый господин Аболиньш, вам 
что, нечем в жизни заняться? Ведь ничего же не случилось.  Если водитель автобуса выбирает маневр, то этому 
должно быть какое-то обоснование. Не будьте как чекист. Оставьте человека в покое! Сейчас другие времена! 
Люди стали гораздо миролюбивее. Не стоит нож в спину вставлять».  А один анонимный вентспилчанин был ещё 
жестче: «Вообще-то, рижским троллям нужно было бы знать, что при въезде на Вентский мост на красный свет 
с обеих сторон опускается шлагбаум, пройти который на автобусе физически невозможно. Хорошего вам дня, 
недоброжелатели Вентспилса».
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Uz tevi, Latvija, iet visas manas domas, 
Par tevi lūpas lūgsnu vārdus liek, 
Kad vakarā un tumsā jāiemieg.

/Zinaīda Lazda/ 

пера, маучи и греющие запястья нарядные манжеты, аксессу-
ары для одежды и другие красивые и тёплые повседневные 
и праздничные изделия, которые в последнее время снова в 
моде и востребованы.   

В небольшом количестве они во время демонстраций 
предлагаются и покупателям, потому что собственную пряжу 
и изделия из собачьей шерсти Бригита изготавливает в сво-
бодное от основной работы время, которая проходит на 
хуторе «Земгали», на пашне, на выращивании картофеля и 
овощей.    

СО СТАРОЙ ПРЯЛКОЙ И С ШЕСТЫМ ЧУВСТВОМ 
Бригита и сейчас торопится показать, как с помощью уме-

лых рук и качая педаль старой бабушкиной прялки с особым 
чесалом можно превратить сырую пряжу в пушистую нить.   

«Это самый трудный и ответственный этап в превращении 
собачьей шерсти в одежду, в Латвии этим ремеслом, в отли-
чие от вязания, уже мало кто владеет, очень мало мастериц 
этого ремесла», – в этом Бригита убедилась во время выезд-
ных демонстраций.  Она даже допускает, что для этой работы 
нужен особый талант. В качестве примера этому она вспоми-
нает, как на ярмарке в Цесисе нить на её прялке не получи-
лась даже у опытной пряхи льняной и овечьей пряжи, но уже 
с первой попытки получилась у одного мальчика-подростка.   

«Уменье заключается в том, чтобы каждый с помощью 
какой-то искры, опыта или шестым чувством мог почувство-
вать текстуру сырья, потому что у шерсти каждой собаки она 
может быть разной», – поясняет прядильщица.     

ОТ СОБАЧКИ – С ЭМОЦИОНАЛЬНОЙ СЕРДЕЧНОСТЬЮ 
«С вязанием уже гораздо легче, с ним может справиться 

почти любая рукодельница. Разница в том, что в вязаных 
изделиях из собачьей шерсти можно минимально исполь-
зовать узоры, потому что они пропадают в пуху», – Бригита 
показывает носки с несколькими черными полосками, кото-
рые связаны не из крашеной шерсти, а из натуральной чёр-
ной собачьей шерсти. В малых количествах её можно навор-
совать дома, а когда собирается мешочек побольше, то 
сырьё посылается в ООО “Sunākstes vilnas nams”, обратно 
она получает мотки сырой пряжи. Из них Бригита на прялке 
прядёт нить пряжи для клубков, которые ложатся в большую, 
плетёную из прутьев корзину.  Часть из них уйдёт к хозяевам 
собак, которые собрали шерсть, но не рискуют браться за 
довольно хлопотное превращение ей в пряжу. Поэтому рады 
тому, что на взаимовыгодной основе делает это Бригита.  

«Собака – помощник человека и проводник по меньшей 
мере уже пятнадцать тысяч лет. Вероятно, это одомашнен-
ное животное уже в глубокой древности использовалось не 
только для охраны жилища, их шерсть согревала и самих 
предков. Сейчас этот хороший и надёжный друг снова даёт 
возможность вместо искусственной кожи и тканей изготавли-
вать одежду из натуральной шерсти, и только лень человека 
может помешать принять этот подарок», – Бригита признаёт, 
что вязаные изделия из собачьей шерсти полезны не только 
для сохранения здоровья, но и для устранения уже появив-
шихся болей в теле.  

«Они могут быть и эмоционально сердечными, так как 
могут быть изготовлены из шерсти конкретного, любимого 
в семье животного, если только шерсть собрать в достаточ-
ном количестве. Например, у длинношёрстного колли в тече-
ние года можно вычесать до килограмма шерсти, из которой 
можно связать около десяти пар мужских носков», – Бригита 
предупреждает, что в любом случае работа займёт очень 
много времени, так как, например, на скручи-
вание ста граммов собачьей шерсти обычно 
уходит полный рабочий день.  

Сверни собачку в клубочек

Бригита и Айнарс с клубками пряжи из собачьей шерсти.

Нарукавники из собачьей шерсти, чтобы  
пальцы на холоде могли выполнять  
тонкую работу.

Айнарс и Бригита со своими домашними сторожами  
и донорами шерсти. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

ВЯЗАНИЕ НАСТРАИВАЕТ НА УМИРОТВОРЕНИЕ 
И ПОКОЙ 

«Три следующих, самых тёмных в году месяца, когда в 
хозяйстве переделаны все работы в поле и в огороде, а 
весна ещё далеко, длинные вечера как раз и посвящаются 
прядению, а не тратятся на бездумные сериалы в телевизо-
ре», – хозяйка убедилась в том, что для неё самый лучший 
способ релаксации – это позднее прядение и вязание, кото-
рое настраивает на спокойный ночной сон, поэтому никакие 
навязчиво рекламируемые биологически активные добавки 
для укрепления нервов не нужны.  Эти трудовые навыки она 
приобрела в семье от мамы и бабушки, для которых пряде-
ние было жизненной необходимостью, а ей служит как люби-
мое, а иногда и полезное хобби. 

«Зима – это время, когда нужно успеть напрясть пряжи 
для всех следующих месяцев в году, когда между сельскими 
работами в хозяйстве и реализацией выращенных овощей 
на вентспилском рынке иногда находится время и для вяза-
ния. Для вязания она использует и свободные от покупате-
лей минуты в те дни, когда приходится стоять за прилавком 
с выращенными овощами и картошкой», – Бригита рассказа-
ла, что вязать на улице она может и в прохладные дни, так 
как сама придумала, связала и использует нарукавники из 
собачьей шерсти, которые оставляют незакрытыми только 
кончики пальцев для того, чтобы держать спицы.  Такие могут 
пригодиться и музыкантам, фотографам, настройщикам точ-
ного оборудования, которым приходится работать на ветру и 
при минусовой температуре, допускает вязальщица.   

ЛАЮЩИЙ ИСТОЧНИК СЫРЬЯ 
«Я вяжу не столько для получения прибыли, сколько с 

целью изготовления образцов для демонстрации на ярмар-
ках краёв и во время встреч ремесленников. Не считаю 

своей миссией воз-
рождать исполь-
зование собачьей 
шерсти, но не могу 
и оставаться равно-
душной, когда вижу, 
как много людей 
ею интересуются, 
и слышу, что полу-
забытый матери-
ал одежды также 
помогает сохранять 
и вернуть здоровье. 
В качестве приме-
ра могу упомянуть 
пояс, надетый вер-
тикально, вдоль 
позвоночника, по 
всей его длине, 
который понемногу 

освобождает человека от болей», – как преимущество Бригита 
также отмечает то, что его можно закрепить без проблем и 
носить практически под любой одеждой.  

«Один, но не главный источник получения сырья пряжи 
– это сторожа нашего дома – Рокийс, Джина и Шэра. Такие 
модные имена нашим бастардам дали дети – Мартиньш и 
Лелде, которые уже живут самостоятельной жизнью, но не 
отказываются позаботиться о четвероногих любимцах, когда 
мы вместе с мужем хотим для релаксации отправиться в 
путешествие по Латвии и в ближайшие соседние страны. 
Например, в Эстонии мы посетили «Фестиваль чеснока», 
во время которого во все блюда, включая мороженое, было 
добавлено это луковичное растение с острым вкусом и рез-
ким запахом. Сами мы довольно успешно выращиваем чес-
нок для продажи и для домашнего использования, но моро-
женое с ним нам показалось, скажем так… слишком экзо-
тическим», – Бригита улыбается и говорит, что и она иногда 
для реализации продукции использует добрые рекламные 
трюки, например, предлагая скидку на пучок укропа тем, кто 
отгадает её имя. 

«Было весело, и в проигрыше мы не остались, так как уро-
жай этого пряного растения тем летом выдался на славу», – 
вспоминает продавщица.   

С ЧЕСТНОСТЬЮ В СЕРДЦЕ 
Обязанность ухаживать за отцовской землёй в «Земгали» 

лежит на Айнарсе, он это делает ещё с колхозных времён, 
когда начал работать шофёром и трактористом после окон-
чания Кандавского сельскохозяйственного техникума.  Это 
же учебное заведение по специальности пищевой технолог 
окончила и знакомая ему со времён детского сада и школы 
соседская девочка Бригита, и через несколько лет они созда-
ли семью. У Лиепиньшей была возможность перенять от отца 
Бригиты большую пчелиную пасеку, но они от неё отказались, 
так как Айнарс считает, что каждый должен заниматься тем 
делом, которое он знает лучше всего. Бригита добавляет, что 
не менее важно, чтобы работа эта была по душе и нужна была 
как можно большему числу людей. Но ещё более важным она 
считает честное отношение к клиентам, когда она предлагает 
выращенный на её полях урожай и свои рукоделия.  

«Можно понять, но не оправдать необоснованное восхва-
ление своего товара, потому что заработать хотят все. Но я 
также хорошо знаю, что долговременно такая сладкая ложь 
себя не оправдывает.  С продукцией «Земгали» на вентспилс-
ском рынке и в местах закупки зерна мы участвует уже трид-
цать лет и считаем, что именно доверие клиентов является 
гарантом этого долголетия. И к пряже из собачьей шерсти и 
изделиям из неё можно тоже примешать шерсть какого-ни-
будь другого животного и выдать её за «чистую вещь, без при-
месей».  Мелкое мошенничество даже экспертам обнаружить 
будет сложно, об этом будет знать только совесть продавца. 
Но стоит ли это того, чтобы получить сверху несколько евро?», 
– риторически спрашивает у самой себя Бригита. 

Tev mūžam dzīvot, 
Latvija! 

SIA “Seastar”
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No kaut kādas iesāktas vietas  man ir šī zeme,
šī maize, šīs bēdas un prieki,
Šī saule uz ūdensrozes un šie bezgala ziemeļu lieti,
Un cilvēki – līdzinieki, un to ir tik daudz.

/Ojārs Vācietis/
Sveicam Latviju 101. dzimšanas dienā! 

AS “Mechport”

Б езусловно, в XVIII столетии вент-
спилчане праздновали Пасху 
и Рождество – возможно, даже 
украшали елочки и дарили подар-
ки; не зря историки рассказыва-

ют, что нынешняя территория Латвии была 
одной из первых земель в Европе, где поя-
вилась рождественская елка. Таким обра-
зом, если не считать упомянутые христиан-
ские (церковные) праздники, возможностей 
праздновать у наших предков было не так уж 
много. Поэтому каждое сколько-нибудь зна-
чимое событие в жизни Вентспилса того вре-
мени превращалось в небольшой праздник, 
ведь развлекаться и праздновать людям нра-
вилось всегда. 

В предыдущем номере мы рассказыва-
ли о церемонии, во время которой в 1764 
году открыли новую городскую школу. Через 
двадцать лет в городе состоялось еще одно 
открытие – на сей раз это была богадельня, 
или приют для пожилых людей. 

В 1776 году в протоколе гильдии купцов 
отмечено, что решено строить богадельню. 
«В церкви нужно ввести третий кошелек для 
пожертвований, чтобы собрать хоть немного 
денег, потому что денег из фонда для бед-
ных не хватает». Очевидно, дела со сбо-
ром денег шли плохо, так как к строитель-
ным работам приступили только в начале 
80-х годов. В 1783 году эльтерман гильдии 
купцов отметил, что «вскоре будет постро-
ена каменная богадельня», так как вент-
спилсский купец, он же советник при дворе 
герцога и коммерческий советник Кристиан 
Браун и его супруга София Барбара вложи-
ли в это строительство значительную денеж-
ную сумму. Богадельню освятили 16 сентя-
бря 1784 года. Как это произошло, описано 
в протоколе: «Бедняков собрали в церкви. 
Когда они заняли места, чтобы участвовать 
в священной церемонии, к которой их готови-
ли уже несколько дней, священник господин 
Баннаш встретил их словами: «Всевышний 
заботится о вас, возлюбленные бедняки!» 
Когда священный ритуал и богослужение 
завершились, инспекторы и начальники (и 
ратуша) вышли из церкви. Поскольку мно-
гие бедняки были настолько слабы, что не 
могли ходить, их подняли в кареты и отвез-
ли в богадельню (расстояние было совсем 
небольшое – от замка всего каких-нибудь 
100 м по улице Набагу. – Прим. авт.). У 
дверей священник сказал очень трогатель-
ную речь, вошел в дом и затем в комнату. 
Беднякам показали их места в верхней ком-
нате. Священник рассказал беднякам об их 
обязанностях, велел не забывать о страхе 
Божьем, молитве, умеренности и взаимо-
понимании. Во время освящения стол был 
накрыт белой скатертью, и, в напоминание о 
таком необходимом смирении и скромности, 
на стол был поставлен только ржаной хлеб с 
солью…» Нужно сказать, очень бедно, если 
сравнивать с торжеством по случаю откры-
тия школы, когда юные посетители получи-
ли орехи, изюм и даже вино… Но и на этот 
раз не обошлось без хорошего угощения для 
господ, остается надеяться, что в конце кон-
цов и бедняки получили оставшиеся кусочки 
жаркого и глоточек пива.

Вентспилс. Эпоха рококо V
Праздники и празднование
Через несколько дней мы отпразднуем 
день рождения нашей страны, вот уже сто 
первый. 18 Ноября, как и 4 Мая, 11 Ноября 
и другие даты в Латвии известны каждому 
как праздничные и памятные дни, которые 
связаны с важными для государства исто-
рическими событиями. Однако в тот пери-
од жизни нашего города, о котором мы сей-
час говорим, такого понятия, как «государ-
ственный праздник», не было. 

Однако праздники по случаю открытия 
богадельни и школы бледнеют по сравнению 
с торжествами, которые Вентспилс устро-
ил в честь коронованных особ, когда им 
заблагорассудилось посетить этот малень-
кий городок. В августе 1763 года горожане 
встретили герцога Эрнста Иоганна Бирона с 
супругой, который уже получил оставшийся 
без наследников трон Кетлеров. Описание 
этого события в протоколах сохранил эль-
терман гильдии купцов Петерс Калбрехтс. 
«Поднятие почетных ворот взял на себя 
секретарь Брабендерс, под его руководством 
господин Рейманис выполнял эту задачу в 
течение двух дней, ворота были украшены 
цветами и различными символами. Зеленые 
ветки украшали обе стороны улицы до самых 
почетных ворот, далее по обе стороны улицы 
до самого участка господина Калбрехта, 
затем до дома столяра Кенига, где закан-
чивается граница города (очевидно, речь 
идет об улице Кулдигас, так как из Елгавы в 
Вентспилс можно было попасть, если ехать 
через Скрунду и Кулдигу; эта дорога упоми-
нается и в более старых источниках. – Прим. 
авт.). Было дано распоряжение, чтобы ува-
жаемые бюргеры гражданской гвардии при 
первых звуках барабанной дроби собира-
лись возле дома капитана Кота. Капитан под 
аккомпанемент музыки и барабанов со всей 
гвардией маршировал к ратуше (на краю 
площади Тиргус. – Прим. авт.), куда прибы-
ла и Зеленая гвардия на лошадях со своим 
знаменем, cо своими литаврами и труба-
ми. Затем Зеленая гвардия с обнаженными 
мечами скакала впереди ратманов, кото-
рые в каретах отправились к границе города. 
Когда герцог со своей свитой прошел через 
почетные ворота, эльтерман со своей ротой 
нижайше попросил герцога дозволить бюр-
герам взять на себя обязанности его охра-
ны. Господин обер-шталмейстер отдал рас-
поряжение гвардии герцога покинуть замок, 

и капитан Кот с двумя мужами встали на 
стражу перед дверьми апартаментов герцо-
га. В зале замка секретарь Брабендерс дер-
жал речь от имени ратуши и бюргеров, пре-
красную речь произнес священник Баннаш. 
Затем ратманы получили приглашение на 
аудиенцию и целование руки светлейше-
го герцога и герцогини. На следующее утро 
герцог с герцогиней приняли участие как в 
латышском, так и в немецком богослужении. 
Священник Баннаш пригласил людей при-
нести присягу на следующий день. На реке 
напротив замка бросили якоря два швед-
ских корабля, которые во время звучания 
песен выстрелили из пушек. После обеда 
герцог отправился в порт и осмотрел его, 
оттуда он поехал в Сарканмуйжу, затем – 
опять в новую церковь, осмотрел ее и пообе-
щал завершить строительство (как известно, 
этого не произошло; Эрнст Бирон, очевид-
но, уже тогда руководствовался доводом: 
«Как можно не пообещать!» – Прим. авт.). 
На ужине присутствовали герцог и придвор-
ные кавалеры и дамы; когда все поднялись 
из-за стола, стали бить в барабаны, и музы-
канты должны были играть, а светлейший 
герцог слушал из галереи. Затем он отпра-
вился в город, чтобы осмотреть иллюмина-
цию, в сопровождении Зеленой гвардии. На 
следующий день после богослужения рату-
ша должна была в замке принести присягу 
на верность. Герцог сидел в кресле, покры-
том красным покрывалом. Когда принесение 
присяги завершилось, ратманам дозволя-
лось поцеловать руку герцога. Затем гвардии 
бюргеров было дано задание маршировать 
в замок и выстроиться в ряд на левой сто-
роне, прижав винтовку к ноге. Зеленая гвар-
дия стояла на правой стороне без винтовок. 
Секретарь Брабендерс называл по именам 
всех бюргеров; все должны были поднять 
руку, и обер-секретарь прочитал текст клят-
вы, который нужно было повторить, затем 

все громко воскликнули: «Да здравствует!» 
Визит герцога в Вентспилс завершился 

своеобразным парадом: «Зеленая гвардия 
(22 купца и их подмастерья), одетые в зеле-
ную униформу, музыканты, кавалеры свиты 
герцога и бюргеры прошагали мимо замка, 
затем вся рота со знаменем отправилась к 
дому капитана». 

Конечно, за всеми этими поездками, пара-
дами ненасытно наблюдал каждый вент-
спилчанин, все, кто только мог, ведь это 
было событие, которое помнили долгие 
годы. Интересно, что назло железно разра-
ботанному церемониалу и строгому наблю-
дению во время визита герцога произошло и 
несколько казусов. В том же протоколе упо-
минается, что «лица, которые устраивали 
беспорядки во время шествия, были нака-
заны в доме капитана в присутствии лейте-
нанта». Хотелось бы знать, какими были эти 
наказания – порицание, может быть, порка? 
Выражение «беспорядки во время шествия» 
навевает что-то из советского времени, когда 
проходили «добровольно-принудительные» 
демонстрации 1 мая и 7 ноября. И тогда 
участников шествия, которые плохо себя 
вели, школьников вызывали к директору и 
«промывали мозги»… 

Описанные здесь события наш читатель 
может представить себе со всей очевидно-
стью, так как многие упоминавшиеся здания 
стоят на своих местах и по сей день – замок, 
здание Сарканмуйжи, богадельня того вре-
мени (ныне в комплексе бизнес-центра на 
улице Остас), откуда происходит и назва-
ние маленькой улочки, выводящей к воротам 
замка (в годы советской оккупации это была 
улица Зирню). 

После инкорпорации Курземского герцог-
ства в Российскую империю как «государ-
ственный праздник» отмечались дни рожде-
ния императора и его супруги и очередные 
даты коронования царя. 

Улица Зирню (Набагу) в 80-е гг. прошлого века. Вид со стороны замка. 
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Партия зеленых исключена 
из европейского объединения 
Латвийская партия зелёных была исклю-
чена из Совета Европейской партии 
зеленых, так как она не делала член-
ских взносов и опаздывала с платежа-
ми, а также не направляла своих деле-
гатов на конгрессы и не желала общать-
ся с представителями Европейской пар-
тии зеленых. Среди политических «гре-
хов» упоминается и председатель ЛПЗ 
Эдгарс Таварс, который публично выра-
зил поддержку нынешнему президенту 
США Дональду Трампу. 

Рекомендуют восстановить 
обязательную военную службу 
Аналитический институт США рекомен-
дует ввести в странах Балтии обяза-
тельную двухгодичную военную служ-
бу с целью улучшить защиту государ-
ства. Странам советуют также обеспе-
чить достойную оплату тем, кто выбрал 
стать профессиональным военным или 
офицером. Обязательная военная служ-
ба сейчас существует в Эстонии, в Литве 
– частичный призыв, в Латвии призыва в 
армию нет. 

Предлагают День Лачплесиса 
сделать выходным 
На рассмотрение в Комиссию по пра-
вам человека и делам общественности 
в Сейме направлено предложение вне-
сти изменения в закон – сделать День 
Лачплесиса, который отмечается 11 ноя-
бря, выходным. Правда, если предложе-
ние получит поддержку, то 1 мая больше 
не будет выходным днем. 

Канала LNT больше не будет 
Teлеканал LNT больше не будет рабо-
тать в существующем формате, а часть 
службы новостей LNT будет объединена 
со службой новостей TV3. В результате 
реорганизации работу потеряли многие 
сотрудники службы. Стать главой объе-
диненной службы новостей предложено 
руководителю аналитической програм-
мы LNT «LNT Ziņu TOP 10» Харалдсу 
Бурковскису. 

Церпс выдвинул свою 
кандидатуру на пост 
Бывший председатель Комиссии рынка 
финансов и капитала Улдис Церпс офи-
циально заявил свою кандидатуру на 
должность президента Банка Латвии. 
После КРФК У. Церпс работал в сфере 
банковского надзора в Швеции, а сейчас 
он занимает пост советника президента 
в Центральном банке ОАЭ. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Latvijas zeme būs jauna
Vienmēr ar saviem kokiem,
Kuri to turēs
Spēcīgām sakņu rokām

/Kornēlija Apškrūma/

Daudz laimes, 
Latvija! 

SIA “Ventspils Port Services”

АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата-от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за хорошую 
работу
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желательный опыт работы,
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и премиальные 
за хорошую работу 
 Подсобных рабочих для выполнения 
вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование - среднее или основ
ное образование
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 EUR/ч 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.
lv до 31.12.2019

Бывший председатель правления и президент ГАО «Латвияс Дзелзцельш» Эдвинс 
Берзиньш и член правления предприятия, вице-президент Айварс Стракшас после уволь-
нения получили самые большие в истории Латвии компенсации – 250 000 евро и 200 
000 eвро. Такая сумма господам выплачена за то, что они обязуются два года не рабо-
тать у конкурентов «ЛДз». По подсчетам экспертов, сумма несоразмерная, к тому же, она 
выплачена, несмотря на подозрения в бесхозяйственности на предприятии «Латвияс 
Дзелзцельш». 

Компенсация в четверть миллиона. 
Интересно, за что?

П осле договоренности о прекраще-
нии трудовых отношений совет 
ГАО «Латвияс Дзелзцельш» в 
абсолютной тишине принял реше-
ние Эдвинсу Берзиньшу и Айварсу 

Стракшасу выплатить в связи с увольнени-
ем компенсации в размере зарплаты за год. 
Значит, Берзиньш должен был бы получить 
147 000 eвро, а A. Стракшас –  128 000 eвро. 

Уже тогда министр сообщения Талис 
Линкайтс собирался обратиться 
к держателю государственных 
долей капитала Джинете Иннусе 
с просьбой оценить соответствие 
решения совета закону о предот-
вращении разбазаривания госу-
дарственного и муниципального 
имущества, однако недавно оказа-
лось, что размер компенсации нео-
жиданно стал еще больше. Как выра-
зился один из членов совета «ЛДз» Рейнис 
Цеплис, «использован законный, прописан-
ный в латвийском Законе о труде механизм, 
который называется «компенсация за ограни-
чение конкуренции».  

Тем временем руководитель Балтийского 
института корпоративного управления Андрис 
Графс в интервью «Латвийскому радио» отме-
тил: «В основе проблемы то, что у членов 
правления «Латвияс Дзелзцельш» было два 
договора. Один является доверительным 
договором, где эти правила о пособиях по 
увольнению очень четко определены в зако-
не – не более трех окладов. Но есть и второй 
договор, который позволяет совмещать долж-
ность с другой должностью на предприятии – 
рабочий договор, в котором абсолютно непро-
зрачно, каков потолок», – пояснил Графс. 

ПРОСТОМУ СМЕРТНОМУ ПРИШЛОСЬ 
БЫ РАБОТАТЬ 20 ЛЕТ 

Насколько можно судить из деклара-
ций государственных должностных лиц, 
Эдвинс Берзиньш за работу в ГАО «Латвияс 
Дзелзцельш» в месяц получал около 12 000 
евро, Айварс Стракшас – 10 700 евро. Это 
означает, что, руководствуясь потолком посо-
бия по увольнению, определенным в Законе 
об управлении долями капитала, Берзиньшу 
полагается компенсация приблизительно 
36 000 евро, а Стракшасу – около 32 000 
eвро. Однако суммы несравнимо больше. Это 
заставляет задать вопрос, какие невыгодные 
для страны «подводные камни» включены 
в договоры упомянутых должностных лиц и 
почему их скрывают от общественности? 

Для сравнения можно упомянуть, что во 
втором квартале 2019 года средняя зарпла-
та в стране до уплаты налогов составляла 
1083 евро. Нетрудно подсчитать, что получа-
тель средней зарплаты в год заработал всего 
на 900 евро больше, чем руководитель «ЛДз» 
в месяц. Значит, чтобы заработать 250 000 
евро, такому человеку пришлось бы работать 
почти двадцать лет! Каковы же выдающиеся 
заслуги перед государством, за которые быв-
шим должностным лицам по завершении тру-
довых отношений выплачены такие суммы? 

НЕВЫПОЛНЕННАЯ РАБОТА «ЛДЗ» 
Вступив в должность в феврале 2016 года, 

в качестве первого задания Берзиньша было 
определено установление полного соответ-
ствия деятельности предприятия услови-
ям Европейской директивы и изменениям в 
Законе о железной дороге. Это касалось и 
вопроса тарифов, и предложений по форми-
рованию платы за инфраструктуру. Как суще-
ственное упоминалось увеличение и пере-
смотр емкости внутренних перевозок. Эта 
задача со временем как-то незаметно исчезла 
с повестки дня. Вместо нее – активные судо-
производства и дело в Совете по конкуренции 
в связи с возможным злонамеренным исполь-
зованием «ЛДз» и «LDz Cargo» доминиру-

ющего положения. Двенадцать 
лет после открытия рынка желез-

нодорожных перевозок в Евросоюзе, в Латвии 
это все еще не сделано, тем самым нарушает-
ся директива Европейской Комиссии. 

Не приведен в действие и латвийский 
транзитный коридор, который работающим 
в транспортной отрасли грузоперевозчи-
кам позволил бы сохранить конкурентоспо-
собность в Балтийском регионе. Также не 
пересмотрены слишком высокие расценки на 
железнодорожную инфраструктуру, а также 
нет равноправного диалога со всеми поль-
зователями железнодорожной инфраструкту-
ры. Это лишь отдельные позиции из списка 
«задач» руководимого Эдвинсом Берзиньшем 
«ЛДз», которые болезненно затрагивают и 
Вентспилс как транзитный город.  

Tранзит, правда, не единственное, что свя-
зывает бывшего шефа «ЛДз» с Вентспилсом. 
Еще этой весной министр сообщения Талис 
Линкайтс забил тревогу по поводу возможно-
го бесхозяйственного использования средств 
на «ЛДз». Вскоре после этого было иници-
ировано два аудита, в ходе одного из кото-
рых оценивались административные затра-
ты, а в ходе второго –  расходы на маркетинг 
и рекламу. Аудит свидетельствовал о том, что 
на сомнительные рекламные мероприятия 
было потрачено 20 миллионов евро. Талис 
Линкайтс тогда выразил такую точку зрения: 
«Можно сделать выводы, что за последние 
пять лет около 20 миллионов евро в «Латвияс 
Дзелзцельш» растрачены на пиар и маркетин-
говые мероприятия вне связи с результатом 
и целями, определяющими, для чего такие 
деньги вообще тратятся». Часть потрачен-
ных в сомнительных целях рекламных денег 
утекла и в направлении Вентспилса. Годами 
это государственное предприятие сотни 
тысяч евро платило баскетбольному клубу 
«Вентспилс», в совете которого был руково-
дитель партии «Латвии и Вентспилсу» Айварс 
Лембергс, щедрое пожертвование получил и 
Добельский мотоклуб, в котором тренировал-
ся сын прежнего министра сообщения 
Улдиса Аугулиса. Но это не единствен-
ное связующее звено между Эдвинсом 
Берзиньшем и Вентспилсом.  

КРАТКИЙ ЭКСКУРС В ИСТОРИЮ 
Еще до назначения Эдвинса 

Берзиньша на должность шефа «ЛДз» 
в политических кулуарах говорили, 
что Берзиньша в кресле шефа «ЛДз» 
был бы рад видеть Айварс Лембергс. 
Отстраненный от выполнения долж-
ностных обязанностей мэр Вентспилса 
тогда отрицал, что Берзиньш – «его 
человек», и сам Эдвинс Берзиньш 
отрицал любую связь с Лембергсом. 
Правда, факты говорили об обратном. 
В те далекие годы, когда на богатом и 
влиятельном в свое время предпри-
ятии «Latvijas kuģniecība» случались 
перебранки акционеров, в которых за 

влияние боролись так называемый «лагерь 
Лембергса» и его оппоненты, бывший шеф 
«ЛДз» Берзиньш был членом правления «LK» 
и руководителем юридического департамен-
та. Позднее его вместе с другими физически-
ми и юридическими лицами обвиняли в выма-
нивании около пяти миллионов долларов 
США у зарегистрированного в Либерии дочер-
него предприятия «LK» – «Latmar Holdings 
Corporation». Как следовало из материалов 
лондонского суда, «LK» использовало под-
дельные договоры о консультациях с офшор-
ными фирмами, которые в реальности ника-
ких консультаций не предоставляли.  Одна из 
замешанных в скандале с мошенничеством 
«Latmar» офшорных фирм – австрийское 
предприятие «Arindal Beteiligungsverwaltungs 
GMBH», на которое было перечислено пять 
платежей, каждый в размере 960 000 долла-
ров, 100% принадлежали Якобу Хиршбеку, 
который в иске «Latmar» назван доверен-
ным лицом трастов семьи вентспилсского 
мэра Айварса Лембергса. Когда руководство 
Министерства сообщения оказалось в руках 
Союза зеленых и крестьян и министром сооб-
щения стал Улдис Аугулис, Эдвинс Берзиньш 
был назначен руководителем «ЛДз», и практи-
чески в то же время в рамках тайной догово-
ренности была заключена мировая в сканда-
ле с мошенничеством «Latmar». 

Между прочим, связь с Лембергсом 
у Эдвинса Берзиньша имеется и сегодня. 
Согласно информации на домашней стра-
нице контролируемой Айваром Лембергсом 
Латвийской ассоциации транзитного бизнеса 
(ЛАТБ), Эдвинс Берзиньш до сих пор явля-
ется членом правления этой организации, а 
в списке ее членов как числилось, так и чис-
лится ГАО «Латвияс Дзелзцельш». В ЛАТБ 
А. Лембергс как ее президент и член правле-
ния в прошлом году заработал 24 000 eвро. 
Интересно, насколько большие членские 
взносы в кассу этой организации перечисли-
ло государственное предприятие «Латвияс 
Дзелзцельш»? 
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оппозиции) необходимо обеспечить равный 
доступ к официальному порталу ventspils.lv, 
то есть наравне с депутатом Лембергсом. 
К тому же, Верховный суд уже год назад 
решил, что такое требование депутата Г. В. 
Кристовскиса обоснованно, так как все депу-
таты обладают равным правом информиро-
вать общественность о своей работе и точке 
зрения, таким образом, и депутатам оппози-
ции должен быть обеспечен равный доступ к 
публично финансируемым средствам комму-
никации. Значит, данное решение суда отно-
сится и к газете «Ventas balss» или другим 
медиа, которые на основании той или иной 
договоренности финансирует политическое 
большинство Вентспилсской городской думы 
и администрация самоуправления! 

Слышали ли вентспилчане с момента 
вынесения этих решений хоть одну речь 
оппозиционных депутатов на муниципаль-
ном портале ventspils.lv?! Прочитали ли хоть 
одну мысль Гиртса Валдиса Кристовскиса, 
Даце Корны, Айвиса Ландманиса, Иварса 
Ландманиса или оппозиционных депутатов 
думы прежних созывов, которую бы не иска-
зила газета «Вентас Балсс»? Конечно, нет! 

Вместо этого «Вентас Балсс» продолжа-
ет игнорировать депутатов меньшинства, не 
отвечает на наши заявления, адресованные 
этой газете. Такое отношение игнорирует 
ранее упомянутые решения суда о равном 
доступе к публично финансируемым сред-
ствам коммуникации. Более того, эта газе-
та, как и другие спонсируемые, контролиру-
емые Вентспилсской городской думой (руко-
водством) масс-медиа продолжают односто-
ронне отражать реалии политической жизни 
Вентспилса, распространяют «ценности» 
авторитарного режима Лембергса. Таким 

Открытый урок бесстыдства. 
Лицемерные рассуждения о медиа 

образом зомбируется и обкрадывается вент-
спилсская общественность, публичные сред-
ства которой не используются для объек-
тивного отражения демократических состя-
заний, разнообразия мнений и процессов 
управления самоуправлением. 

Это неправильно. Особенно потому, что 
это деньги налогоплательщиков – вентспил-
чан, государства или Европейского Союза, 
которые используются для прославления 
находящегося у власти авторитарного режи-
ма. Скорее всего, эти институции и вентспил-
чане не хотели бы выделять средства, чтобы 
лить воду только лишь на мельницы полити-
ческого большинства, авторитарных и неде-
мократичных местных политиков. 

Однако этот абсурд, бессовестность и 
лицемерие продолжаются. 

29 октября этого года на протяжении 12 
минут Лембергс давал ответ на заданный 
ему журналисткой вопрос о готовности госу-
дарства выделять больше средств на фор-
мирование содержание медиа, что явля-
лось бы вмешательством в рынок медиа. 
Нелегитимный председатель думы не только 
указал, что находящиеся сейчас у власти в 
стране желают контролировать свои медиа, 
но и уточнил, что такое желание сегодня 
имеется у президента государства и Сейма, 
то есть у большинства. Если телевидение, 
радио принадлежит государству, дескать, 
развивается модель СССР! Государство при-
нимает продюсеров, режиссеров, журнали-
стов, которым платит, чтобы они достаточно 
громко пели правильную песню… 

Поэтому Лембергс подчеркнул, что государ-
ственные средства на формирование содер-
жания медиа совершенно необоснованны, 
так как искажают медийную среду, медий-
ный рынок. В условиях рыночной экономики 
должны быть разного рода частные медиа. К 

тому же, Лембергс указал, что, дескать, если 
у Вентспилсской думы нет ни одного медиа, 
то и государству не нужны свои медиа! Это, 
дескать, абсолютный анахронизм! Госзаказы 
в медийной среде должны выполняться при 
помощи конкурса, на всем известных усло-
виях, могут участвовать все, кто пожелает. К 
сожалению, на государственном телевиде-
нии политические передачи создают полити-
чески ангажированные журналисты, которые 
выполняют заказ власть имущих. Им воз-
можно заказать передачи, в свою очередь, у 
других такой возможности нет. Государство 
должно было бы выделить деньги для дис-
куссионных клубов. Конечно, не таких, какие 
они сейчас. 

То, о каких дискуссионных клубах заду-
мывается Лембергс, демонстрирует сказан-
ное им: «Премьер выступает каждую неде-
лю со своей пропагандистской речью. А 
куда оппозиционного премьера пригласи-
ли? Как альтернативу? Нет! Ни одного! Как 
часто позиции дают слово и как часто – 
оппозиции на государственном телевиде-
нии и радио?! Если вы посмотрите, как там 
создается передача «Krustpunkts» и т. д. 
Как часто дается слово позиции, как часто 
– оппозиции!?» 

Ну да. К месту был бы встречный вопрос 
журналистки к Лембергсу – как часто дается 
слово оппозиции на портале Вентспилсской 
городской думы и в других финансиру-
емых самоуправлением медиа!? Ни разу! 
Таков должен был бы быть честный ответ 
Лембергса. Однако такой вопрос Лембергсу 
29 октября задан не был. Вместо этого 
Лембергс сам не забыл лицемерно отме-
тить, что конформизм и некомпетентность 
– на совести журналистов государственных 
медиа.  

Гиртс Валдис Кристовскис

Завершился сезон чемпионата Латвии по футболу. Он начался с больших надежд и громких целей бороться за титулы, состав прирастал 
новыми игроками и легионерами. Однако во второй половине сезона ФК «Вентспилс» снова сам выстрелил себе в ноги, несколько раз 
был замешан в громких скандалах, и в конце концов лишь по счастливой случайности едва оказался среди медалистов. Бронзовые 
медали и путевка на кубки Европы есть, однако – можно ли расценивать этот результат как большое достижение? Многие болельщики 
думают, что бронзовые медали имеют некий горьковатый привкус.  

Рыбальченко одержала 
победу на чемпионате 
Латвии
На чемпионате Латвии по спортивной 
гимнастике титул чемпионки Латвии 
среди взрослых завоевала воспи-
танница вентспилсской спортивной 
школы «Спарс» Мария Рыбальченко. 
В отдельных видах она одержала 
победу в вольных упражнениях, на 
гимнастических снарядах и в опор-
ном прыжке спортсменка заняла вто-
рое место. 

Волейболисты на пути 
к победе 
Убедительную победу в игре чемпио-
ната Латвийской национальной пер-
вой лиги одержал ВК «Вентспилс», 
который у себя дома со счетом 3-1 
(25:23, 14:25, 26:24, 25:15) обыграл 
волейболистов СК «RTU». В общем 
зачете вентспилчане с 17 очками 
в семи играх уверенно лидируют в 
западной группе. 

У Канбергса бронза на этапе 
«Danubia Cup» 
Вентспилсский молодой и талантли-
вый шорттрекист Валтерс Канбергс 
завоевал бронзовую медаль на про-
шедшем в Словакии этапе соревно-
ваний «Danubia Cup Series» в общем 
зачете. Индивидуально он занял 
3-е место на дистанции 1000 м, 4-е 
место – на дистанции 777 м и 5-е – 
на 500 м. 

Урожай медалей на 
Курземском чемпионате 
На прошедшем в Вентспилсе 
Курземском чемпионате вентспилс-
ские пловцы завоевали 23 награды, 
из них 7 золотых. Три золотые меда-
ли получил Андрейс Талерчикс, кото-
рый одержал победу в 50 м вольным 
стилем, 50 м на воде и в эстафе-
те 4x50 м вольным стилем. Лучшие 
пловцы завоевали право участвовать 
в 30-х Латвийских краевых состяза-
ниях, которые 6-7 декабря пройдут в 
Вентспилсе. 

Вентспилчанки выиграли 
в домашнем турнире 
Волейболистки Вентспилсского края 
одержали победу в прошедшем в 
Парвенте однодневном турнире, в 
котором приняли участие восемь 
команд. В финале вентспилчанки со 
счетом 2-0 превзошли СК «Рūre». 
Бронзовые медали получила кулдиг-
ская команда NSS. 

В сборной по футболу 
все еще нет ни одного 
вентспилчанина 
Главный тренер Латвийской наци-
ональной сборной по футболу 
Славиша Стоянович на заключитель-
ные игры квалификационного тур-
нира чемпионата Европы 2020 года 
вызвал всего 24 игрока, однако среди 
них нет ни одного футболиста ФК 
«Вентспилс». В числе вызванных – 
16 игроков из пяти различных клубов 
чемпионата Латвийской высшей лиги 
– «Riga FC», RFS, ФК «Лиепая», ФK 
«Спартак» и «Valmiera Glass/ViA».
Яунспрогис вновь точен 
На этапе кубка Латвийского центра 
практической стрельбы в Риге побе-
ду праздновал Улдис Яунспрогис, 
который был лучшим в дисципли-
нах PPC 60, PPC 48 и RAPIDFIRE. 
Он победил не только в этапе, но и в 
общем зачете. 

Бронзовые медали с горьким привкусом

В конце прошлой недели завер-
шился последний тур чемпио-
ната Латвийской высшей лиги. 
Чемпионы и обладатели сере-
бряных медалей уже были 

ясны – «Riga FC» и RFS. Неясности были с 
путевкой на европейские кубки и бронзовыми 
медалями. Для вентспилчан в этой игре было 
желательно победить, в противном случае – 
надеяться, что в проходившей одновременно 
игре неудача постигнет прямых конкурентов 
– «Valmiera Glass/ViA», которые могли ото-
брать медали. Если бы Вентспилс проиграл, 
а валмиерцы – выиграли, то ФK «Вентспилс» 
остался бы без медалей. 

В последнем туре у валмиерцев, каза-
лось, задача была легче, чем у вентспил-
чан: Валмиера принимала на своем поле 
самую слабую команду высшей лиги – ФК 
«Metta/LU», а ФK «Вентспилс» – команду ФК 
«Лиепая».  

Игра в Вентспилсе проходила не так, как 
хотелось бы хозяевам поля. Опасных момен-
тов у ворот было мало, а на 64-й минуте 
игры лиепайчане забили в ворота хозяев, и 
Вентспилс оказался в незавидной ситуации 
– 0:1. И хотя хозяева пытались отыграться, 
сколько было сил, ничего не вышло. 

Казалось, что мечта вентспилчан о меда-
лях прошла мимо… И все же... В проходив-
шей параллельно игре в Валмиере местный 
«Valmiera Glass/ViA» на 24-й минуте игры 

вел 3:0, и казалось, что победитель очеви-
ден. Однако события развивались иначе: 
до конца первого тайма хозяева умудрились 
упустить преимущество, а на 49-й минуте – 
забить гол в свои ворота (3:3). Затем хозяе-
ва больше не сумели забить, и матч завер-
шился вничью. 

После этой игры вентспилчане смогли 
вздохнуть с облегчением, так как бронзо-

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

вые медали все же удалось получить, так 
неуверенно был завершен этот сезон. Еще 
несколько туров назад вентспилсский клуб 
занимал прекрасные позиции. В заверше-
нии сезона ФК «Вентспилс» занял третье 
место с 47 очками. Всего на одно очко отстал 
«Valmiera Glass/ViA». Победители – «Riga 
FC» набрали 66 очков, а RFS получили 59 
очков. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Слово «патриотизм» имеет много оттенков. Также много 
вариантов того, чем на самом деле является «патриотизм».  
Но нельзя отрицать того, что каждый из нас, в меру своего 
понимания и опыта, любит свою землю, свою родину, свою 
страну. И хотелось бы верить, что для каждого из нас слово 
Латвия – это не только территория на карте или обозначение 
этой территории в натуре… Море свечей 11 ноября, число 
участников праздника 18 ноября позволяет думать, что имя 
Латвии для нас знаменательно и Латвия важна для нас. 

С Латвией в сердце висть политиканов и раздражение людей, когда их делят по нацио-
нальности, несмотря на жалобы людей по поводу неудовлетворен-
ности жизнью, которые говорят, что здесь «всё плохо» …Обычно 
самые громкие – это те, кому что-то не нравится, которые хотят 
всем показать своё недовольство…  И тогда, возможно, в голову 
может прийти мысль, что действительно «всё плохо».  Слава Богу, 
сухие и объективные цифры показывают нечто иное – праздник 
нашей Латвии – это праздник всех людей, как и то, что Латвия при-
надлежит нам всем. 

Прошло уже почти тридцать лет с тех пор, как Латвия верну-
ла свободу. Это время, в которое выросло уже целых два поколе-
ния – это дети, которые родились примерно во время Атмоды, и 
дети, которых мы сейчас называем «детьми тысячелетия». Для них 
Латвийское государство было всегда, эти дети не знают и не могут 
знать, как это, когда нет своего государства, а рассказы о борьбе за 
независимость, годах оккупации и Атмоде – это только страницы в 
книгах по истории. У них эти страницы ассоциируются с чем-то ими 
не пережитом и услышанном от родственников среднего возраста, 
с черно-белыми фотографиями, герои которых больше не описыва-
ются ни в журнале “Privātā Dzīve”, ни в новостной ленте “Facebook”. 
Точно так же, как нынешние пятидесятилетние и шестидесяти-
летние, то есть те, кто играл главную скрипку на сцене Атмоды и 
Песенной революции, в своё время, в своём детстве и молодости 
слышали рассказы своих дедушек и бабушек о «войне», и сегодняш-
няя молодёжь вежливо слушает рассказы своих родителей о бар-
рикадах. И всё же – уже упомянутый социологический опрос свиде-
тельствует, что именно среди молодёжи растёт осознание государ-
ства, увеличивается число тех, кто своим главным праздником счи-
тает День провозглашения независимости Латвийской Республики 
– 18 ноября. К тому же именно эти поколения являются теми, кто 
уже не делит людей на своих и чужих, а все вместе отмечают день 
рождения нашей общей Латвии.  Так что есть преемственность и 
уверенность в том, что у страны есть будущее.

Юбилей государства – это как приграничный раздел. Повод 
оглянуться назад, вспомнить, оценить, причина посмотреть в буду-
щее. Повод, чтобы встретиться и помечтать – о Латвии, о нашем 
дальнейшем пути, о перекрёстках, которые ждут нас за следую-
щим поворотом.  “Ventspilnieks.lv” также поздравляет всех жителей 
нашего города в Неделю патриотов с Праздником независимости 
Латвии. И пусть у нас всё получится!   

С пожеланиями радостных праздников,
искренне ваша “Ventspilnieks.lv”

Зимнее оформление 
Со сменой сезона с цветочных скульптур 
снимают цветы и готовят скульптуры к зим-
нему оформлению.  

«Top!» станет «Citro»
Магазины «top!» меняют название. Теперь 
они будут именоваться «Citro».

Конкурс идей
Дом молодежи предлагает заявлять свои 
идеи в конкурсе проектов молодежной 
инициативы. На реализацию идей можно 
получить до 200 евро. 

Туристический кружок 
В Доме творчества начала работу учеб-
ная программа «Туризм в мире, Латвии и 
Вентспилсе». Заявки подавать могут моло-
дые люди от 15 до 25 лет. 

Будет работать инфектолог 
В Северокурземской региональной боль-
нице работу начала детский инфектолог.  

Завершились фотодни
Во время заключительного мероприя-
тия «Курземские фотодни – 2019» были 
награждены лучшие фотографы и фото-
клубы. Открыты выставки, посвященные 
Вентспилсу и Курземе.  

Встреча в библиотеке 
20 ноября в Главной библиотеке побы-
вает писатель и публицист Марина 
Костенецкая, которая познакомит читате-
лей со своей книгой «Мой XX век». 

Koнкурс завершился  
Городской фотоконкурс этого года завер-
шился грандиозной выставкой в Доме теа-
тра «Юрас варты». 

Начали размещать декорации 
В преддверии государственного праздни-
ка в городе начали размещать декорации. 
Самые впечатляющие будут установлены 
на площади Лиелайс и перекрестке про-
спекта Лиелайс и улицы Бривибас. Будут 
размещены также государственные флаги. 

Выставка рукоделия 
В Доме ремесел можно осмотреть выстав-
ку работ мастеров вязания из Вентспилса 
и края.  

Золотая блесна
Завершились ежегодные состязания рыбо-
ловов «Золотая блесна». Длина самой 
большой пойманной щуки составила 80 см. 

Новые теплосети 
Планируется построить новые теплотрассы 
на улице Рупниецибас, 1-2, и Лачплеша, 1. 

Посетили библиотеку 
Новую Музыкальную библиотеку посети-
ли городские библиотекари, которые пре-
поднесли в подарок несколько виниловых 
пластинок. 

Навигационная выставка 
До конца года в замке можно осмотреть 
выставку керамики «Одиннадцать сезонов 
навигации». По традиции, каждый участ-
ник выставки одну работу подарит городу. 

Участвуют в форуме 
Представители Высшей школы приняли 
участие в международном образователь-
ном форуме «Try True Education Abroad» 
в Киеве, где выступили с двумя лекциями.

П осле большого юбилея в прошлом году, когда мы отме-
чали столетие государства, в этом году – логично – 
праздник пройдёт намного тише и приземлённее, но 
поэтому не менее эмоционально, не менее патриоти-
чески. Потому что Латвия в сердце у каждого из нас. 

Потому что Латвия у каждого из нас своя, такая разная, но одина-
ково близкая.  Для кого-то Латвия – это наша красивая природа, 
города и замки. Для кого-то Латвия – это старые пластинки Маэстро 
Раймонда Паулса и песни Иманта Калниньша. Ещё для кого-то 
Латвия – это бабушкины блинчики в воскресное утро, яблони в саду 
или посаженный отцом куст сирени. Кто-то найдёт свою Латвию на 
хоккейной арене или баскетбольной площадке, когда на ней борют-
ся парни и девушке в форме сборной страны. Кто-то найдёт Латвию 
в книгах по истории, ещё кто-то – в извилинах Даугавы, Гауи, Венты 
и Лиелупе… И какой бы ни была у каждого из нас Латвия, она всег-
да будет общей для нас: одна единственная.

Возможно, даже хорошо, что Неделя патриотов нашего госу-
дарства именно в ноябре, а не, например, в самом разгаре лета. 
Так как тёмные ноябрьские вечера, почти как серый осенний 
фон, позволяют гораздо ярче высветить пламя свечей в День 
Лачплесиса и увидеть праздничные флаги 18 ноября. Один соци-
ологический опрос, который проводился в прошлом году – перед 
столетием государства, –  свидетельствует о том, что мероприя-
тия в честь 18 ноября посещают более половины жителей Латвии, 
а ещё четвёртая часть этот праздник отмечают у себя дома или в 
семье. К тому же этот опрос показал, что празднование Дня неза-
висимости точно так же распространено как в латышских семьях, 
так и в семьях людей других национальностей. Возможно, резуль-
таты именно этого опроса являются главным подтверждением 
жизнеспособности нашей Латвии. Несмотря на взаимную нена-
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Tev mūžam dzīvot, Latvija,
Kā jūrai, kas Tev šalc pie kājām!
Pats Dievs sen senis svētīja
Še Tavas āres mums par mājām!

 /V.Plūdonis/

Sveicam Latvijas 
valsts proklamēšanas 
101. gadskārtā! 

AS “Unifreight Logistics”

Праздник столетия Латвийской Республики продолжается, и в этом году 18 ноября мы отмечаем 101-й день рождения нашего государ-
ства. Разнообразная праздничная программа ожидает нас по всей Латвии, в том числе в Вентспилсе и крае. 

18.11. Праздник в Вентспилсе и крае

Вентспилс
17 ноября в 11:00 и 15:00 в детских городках – концерт «Skaista mana tēvu zeme». Выступят 
«Jūras akmentiņi», вокально-инструментальная группа Центральной начальной школы «Jautrie 
draugi» и вокальная студия «Rasa».
17 ноября в 21.00 в Вентспилсском культурном центре состоится праздничный бал, на кото-
ром танцы будут сопровождаться музыкой в исполнении группы «Bruģis». Стоимость билета – 
8.00 евро. 
18 ноября состоится забег и велопробег, посвященный 101-му юбилею Латвии. С 10.00 – сбор 
в саду Ренькя. В 10.30 дети стартуют на дистанции 850 м. В 11.18 будет дан старт забегу на 
11,5 км, а также велозаезду на 19 км. Как бегуны, так и участники велозаезда медленно проде-
лают дистанцию в форме контура Латвии. После финиша каждый получит памятный сувенир, 
участников угостят теплым чаем и кашей. 
18 ноября в 17.00 в концертном зале «Латвия» состоится праздничный концерт в честь госу-
дарственного праздника «Tautas laiks». Участие в нем примут хор «Sōla», а также солисты 
Зигфридс Муктупавелс и Кристине Задовска. За роялем – Янис Лусенс. В концерте прозвучат 
песни Я. Лусенса, Имантса Калниньша и Раймондса Паулса. 
18 ноября в 18.00 состоится возложение цветов в честь дня рождения Латвии возле 
Вентспилсской государственной 1-й гимназии и Вентспилсской 2-й средней школы. 
18 ноября с 19.00 до 20.15 пройдет торжественное мероприятие в саду Тилта. В концерте 
«Mīlam Tevi, Latvija!» выступят Анце Краузе, Анния Путниня и Даумантс Калниньш, которые 
исполнят песни времен Атмоды – Яниса Лусенса, Зигмарса Лиепиньша, Яниса Логинса, Юриса 
Кулакова, Раймондса Паулса, Ника Матвеева. После концерта – праздничный салют. 

Вентспилсский край 
16 ноября празднование государственного 
праздника состоится в Угальской средней 
школе (в 18.00), Пузеском доме культуры (в 
19.00, бал – с 21.00) и Злекском доме куль-
туры (в 20.00). Праздничные балы пройдут 
также в Угале – «Mežrūpnieki» (в 22.00) и 
Пилтенском доме культуры (в 22.00).
17 ноября праздничные мероприятия плани-
руются в Усмаской церкви (в 17.00), Попеском 
доме культуры (в 17.00), Юркалнском народ-
ном доме (в 19.00) и Народном доме Зиру 
(в 18.00), а в Усмаском народном доме – 
праздничный концерт (в 18.00). Вечер отды-
ха и праздничный концерт с 20.00 пройдет в 
Таргальской основной школе. 
18 ноября праздничное богослужение прой-
дет в Пилтенской лютеранской церкви (с 
13.30), а праздничное мероприятие в честь 
Дня провозглашения Латвийской Республики 
в этом году состоится в Пилтенском доме 
культуры (в 15.00). 

коррупцию, разбазаривание и разворовыва-
ние государства. Каждый до самой глубины 
сердца должен осознавать, что Латвия – это 
мы сами, что честная повседневная работа – 
это то, что наполняет государство, а вместе с 
тем и наши кошельки, повышает наше благо-
состояние и делает светлым наше будущее.   

Наше государство богатое – своими порта-
ми, по-прежнему зелёной природой и, глав-
ное, людьми. Латвия действительно может 

От имени народа и на благо народа
стать, и мы верим, что станет процветающей 
страной, где не будет причин у представите-
ля ни одной профессии принимать участие 
в шествиях протеста против своего прави-
тельства, и сениоры смогут вести жизнь, 
достойную пожилых людей. Потенциал для 
этого есть.  Мы верим, у нас есть воля, зна-
ния, любовь к работе и целеустремленность, 
которые преумножают достижения и обеспе-
чивают общий рост нашего государства.     

В 101-ю годовщину Латвии мы, депутаты 
объединённого списка Вентспилсской город-

ской думы, желаем каждому вентспилча-
нину найти в себе силы для самосознания, 
для работы на общее благо во имя истин-
ной свободы. В День праздника Латвийской 
Республики мы желаем, чтобы в Латвии и 
в Вентспилсе был один закон и одна прав-
да для всех и в нашем общем, объединяю-
щем нас всех государстве не было места для 
несправедливости и отсутствия чести и сове-
сти! Боже, благослови Латвию! 

Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, 
Айвис Ландманис, Иварс Ландманис
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Манеж открыт 
В Угале открыт новый спортивный 
зал и одновременно манеж. Он будет 
использоваться для организации мест-
ных соревнований, а также состязаний 
государственного масштаба. Возможно, 
современное и функциональное здание 
привлечет новых воспитанников и из 
Попе и Пилтене. 

Мартиньдиена в Таргале 
Веселые мероприятия, маски, народные 
традиции – так в Таргальской волости 
отпраздновали праздник Мартиньдиена. 

Шествие с факелами
В День Лачплесиса в Угале состоялось 
традиционное памятное мероприятие и 
шествие с факелами. 

Праздничный концерт 
16 ноября в зале Угальской средней 
школы состоялся праздничный концерт 
«Mūsu zeme». 

Встреча танцевальных 
коллективов
В Таргальской основной школе состоя-
лась встреча танцевальных коллективов 
среднего поколения. Участие в меропри-
ятии приняли коллективы из Таргале, 
Усмы, Анце, Юркалне и Варве. 

Новое помещение
Злекское почтовое отделение перебра-
лось в «Рūcītеs». Изменилось и время 
работы – почтовое отделение по поне-
дельникам будет работать с 8.00 до 
11.00, а со вторника до пятницы – с 8.00 
до 11.00 и с 12.00 до 13.00.

Точка зрения Вашуки 
Депутат краевой думы Даце Вашука на 
телевидении высказала свое мнение по 
поводу актуальных для страны вопросов. 
Интервью можно посмотреть в видеоар-
хиве прямых трансляций Сейма. 

Обвалился обрывистый берег
В Лабраге обвалился обрывистый берег. 
К осторожности призывают всех, кто про-
гуливается по тропе «Jūrtaka». 

В Юркалне также 
И в Юркалне бушевала природная сти-
хия. Море в очередной раз наступает на 
западный берег. 

Рождественские подарки 
Родителей, дети которых задекларирова-
ны в Вентспилсском крае и не посещают 
дошкольные образовательные учрежде-
ния или школу, приглашают до 10 дека-
бря подавать заявки в волостное управ-
ление, чтобы во время праздничного 
мероприятия дети могли получить рож-
дественские сладкие подарки. 

Пикетируют возле Сейма 
В пикете против модели региональной 
реформы, предлагаемой министром 
окружающей среды и регионального раз-
вития Юрисом Пуце, от нашего края уча-
ствовали около 60 человек. 

Богослужение в Злеки 
Богослужение в память об усопших в 
Злекской церкви состоится 24 ноября. 

Камбала ловится хорошо 
По словам местных рыболовов, в этом 
году в Юркалне камбала хорошо ловит-
ся в 10-15 метрах от берега. 

Заключительный бал
В Усмаском яхт-клубе заключительный 
бал 46-го сезона состоится 22 ноября. 
Ожидается награждение победителей 
соревнований, сезонный обзор фото- и 
видеоматериалов, праздничный ужин и 
закуски на протяжении всего вечера.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Turi Latviju dziļi ieslēgtu sirdī.
Turi to kā lielāko dārgumu, 
ko nedrīksti pazaudēt.
Jo zaudējis Latviju, tu zudīsi pats.

/Jānis Jaunsudrabiņš/

Sveicam 
Latvijas jubilejā! 

AS “Baltic Business Center”

Тем, кто честно трудится, денег не хватает, тогда как об обеспечении отдельных типов, 
обвиняемых в тяжких преступлениях, все еще заботятся целые партии, армия анга-
жированных политиков и государственных чиновников, а также правоохранительные 
учреждения. 

Жертвенный агнец Клявиньш и Лембергс

В ходе принятия государственного 
бюджета 2020 года выяснилось, 
что на выполнение многих функций 
денег не хватит. В этой ситуации 
особенно аморально на средства 

Вентспилсской городской думы, ее обществ 
капитала, обществ, Вентспилсской Высшей 
школы и техникума, а также Вентспилсского 
свободного порта обеспечивать нужды и хоро-
шее самочувствие одного конкретного лица. 

Правительству, в котором больше нет непо-
средственных защитников Лембергса из СЗК, 
и Сейму, вместе с утверждением госбюджета 
на 2020 год нужно добиться прекращения свя-
занных с Лембергсом многомиллионных трат 
общественных средств, их расследования, а 
также призвать виновных должностных лиц 
к ответственности и взыскать c них потрачен-
ные средства.  

ОБВИНЯЕМЫЙ И БЕСПЛАТНЫЙ 
ТРАНСПОРТ КЛАССА «ПРЕМИУМ» 

Всем заинтересованным давно известно, 
что годами для обеспечения личных потреб-
ностей Айвара Лембергса используются одно-
временно две автомашины класса «премуим» 
– «Audi A8L W12» и «Toyota Land CRUISER». 
Кроме того, соответствующие машины А. 
Лембергс использует в то время, когда ему 
предъявлены существенные обвинения в 
совершении тяжких должностных преступле-
ний, и к нему применена мера пресечения, 
которая запрещает выполнять обязанности 
председателя Вентспилсской городской думы 
и председателя правления Вентспилсского 
свободного порта. Обе обеспечивающие 
частные нужды А. Лембергса автомаши-
ны приобретены на средства Управления 
Вентспилсского свободного порта и позднее 
заменены (возможно, использован лизинг) на 
новые машины такой же модели и такого же 
цвета. Они были переданы Вентспилсской 
полиции самоуправления для обеспечения 
соответствующих функций. Вместе с авто-
мобилями Вентспилсская полиция самоу-
правления обеспечивает Лембергса услуга-
ми автоводителя, а именно, за общественные 
средства содержат и шофера Лембергса. 

Госконтроль после аудита 2018 года в своем 
докладе «Обеспечивает ли Вентспилсское 
городское самоуправление общественный 
порядок и безопасность эффективно, эконо-
мично и в соответствии с требованиями нор-
мативных актов» уже указало на эту нелепую 
ситуацию. А именно, Вентспилсское город-
ское самоуправление создает у обществен-
ности ложное представление о своих рас-
ходах, так как распорядилось конкретные 
автомашины полиции самоуправления, в том 
числе класса «люкс», с водителями исполь-
зовать для нужд должностных лиц думы. 
Обязанности этих работников полиции не свя-
заны с обеспечением общественного поряд-
ка, но зарплата, затраты на топливо и другие 

расходы, связанные с перевозкой должност-
ных лиц, по меньшей мере на сумму 265 000 
eвро в 2015 и 2016 году покрывались из бюд-
жета самоуправления, хотя по сути это расхо-
ды думской администрации. 

Большая часть этих расходов связана с 
обеспечением нужд Айварса Лембергса, зна-
чит, общественные средства тратятся на 
потребности частного лица А. Лембергса, 
потому что, как известно, этому обвиняемо-
му лицу запрещено выполнять соответствую-
щие должностные обязанности, а как рядово-
му депутату такой сервис ему не полагается. 

Должностных лиц, ответственных за это 
разбазаривание средств, необходимо при-
звать к ответственности и взыскать с них 
убытки, которые составляют не менее полу-
миллиона евро. 

ЧТО ПОЗВОЛЕНО ЛЕМБЕРГСУ, 
НЕ ПОЗВОЛЕНО КЛЯВИНЬШУ? 

В этом аспекте сделанное Лембергсом 
перекликается с другим случаем нечестного 
использования государственного транспорта, 
за который должностное лицо было призвано 
к уголовной ответственности. 

В июне 2018 года на всю Латвию прогре-
мела новость о том, что Бюро по предот-
вращению и борьбе с коррупцией пойма-
ло на мошенничестве Аскольда Клявиньша, 
который тогда являлся депутатом от СЗК. 
Внимание общественности к Клявиньшу было 
приковано в июне, когда депутаты Сейма 
дали разрешение БПБК провести обыск 
на территории его частной собственности. 
Сообщалось, что у следователей имелись 
подозрения, что Клявиньш мошенничал с 
компенсациями за топливо и, возможно, опла-
чиваемое Сеймом топливо заливал в автома-
шины магазинов своей фирмы «Gandrs». В 
сентябре Клявиньш сложил мандат депутата 
Сейма, а в октябре сообщалось, что обвиня-
емый в мошенничестве с компенсациями на 
топливо бывший депутат Сейма свою вину 
признал и согласился с решением прокуро-
ра по поводу наказания – принудительными 
работами и денежным возмещением в бюд-
жет в размере 10 000 eвро. 

Но всего годом ранее, в апреле 2017 года, 
в прессе появилась информация, что Бюро 
по предотвращению и борьбе с коррупцией 
(БПБК) не констатировало нарушения закона 
в случае с возможным использованием авто-
машины Управления Вентспилсского свобод-
ного порта для личных нужд мэра Вентспилса 
Айвара Лембергса. Контекст для этой новости 
был следующим: Вентспилсский свободный 
порт в 2016 году приблизительно за 156 000 
евро приобрел автомашину класса «люкс» 
«Audi A8L W12», единственным известным 
пассажиром которой был ограниченный в 
правах член правления Управления свобод-
ного порта, председатель Вентспилсской 
думы Лембергс, который на новом транспорт-

ном средстве доставлялся на заседания суда 
в Рижский окружной суд, а также транспорт 
использовался для прочих личных нужд. В 
связи с этим БПБК начало проверку, которая 
завершилась следующим выводом: оценив 
информацию о возможном использовании 
принадлежащей Управлению Вентспилсского 
свободного порта автомашины для личных 
нужд Лембергса, БПБК не констатировало 
фактов, которые свидетельствовали бы о воз-
можных нарушениях ограничений и запретов, 
установленных законом «О предотвращении 
конфликта интересов в деятельности госу-
дарственных должностных лиц», для государ-
ственных должностных лиц. 

Два очень похожих случая, в которых для 
личных нужд использовались средства госу-
дарства и самоуправления, но оценка БПБК 
различается. 

Если в случае с Клявиньшем присвоение 
неполных десяти тысяч евро было квали-
фицировано как уголовно наказуемое нару-
шение, то на обеспечение нужд передвиже-
ния обвиняемого и ограниченного в правах 
Лембергса уже истрачены как минимум пол-
миллиона общественных средств, что также 
следовало бы квалифицировать как присво-
ение общественных средств с целью наживы. 
Интересно, что в этом случае БПБК наруше-
ний не констатировало. 

Подобное обратно пропорциональное 
отношение ответственной институции как 
минимум заставляет задать вопросы, осо-
бенно потому, что обеспечение обвиняемо-
го Лембергса услугами класса «люкс» про-
должается. «Немощность» ответственных 
институций создает почву для все новых 
нарушений, за которые платим мы с вами 
– налогоплательщики. 

Излишне говорить, что Вентспилсская 
городская дума не учла рекомендаций и 
информации о нарушениях, констатирован-
ных в ходе аудита Госконтроля.  

Aйвис Ландманис, 
депутат Вентспилсской городской думы

На территории Северокурземской региональной больницы планируется перестроить здание, где предусмотрено создать отделение 
реабилитации.  По этой причине на территории больницы планируется вырубить 46 деревьев, в том числе 32 дерева, диаметр кото-
рых превышает 20 сантиметров, свидетельствует информация, обнародованная больницей.  

На территории больницы планируется вырубить 46 деревьев

П ерестройка лечебного здание 
здравоохранения будет произ-
водиться на улице Петера, 33. 
Владельцем земли и объекта 
является Северокурземская реги-

ональная больница. 
Больница обосновывает свой замысел тем, 

что цель проекта - перестроить уже имеюще-
еся на территории здание, к которому пла-
нируется сделать пристройку площадью 538 
м2, и благоустроить часть земельного участ-
ка.  В строительном объеме нового здания 

там будет размещено отделение реабили-
тации больницы. Там смогут находиться и 
обслуживаться пациенты стационара, днев-
ного стационара и амбулаторные пациенты. 
Это будут кардиологические и неврологи-
ческие пациенты, в том числе те, кто пере-
нёс инсульт. А также пациенты после опера-
ций, пациенты с заболеваниями опорно-дви-
гательной системы и периферической нерв-
ной системы, с заболеваниями внутренних 
органов, пациенты с последствиями ожогов, 
диабета, пульмонологические и другие паци-

енты. Планируется, что в этом отделении 
услуги смогут получать также новорожденные 
и другие дети. 

Вентспилчанам дано время только в тече-
ние одной недели, чтобы высказать своё 
мнение в общественном обсуждении. Это 
можно сделать до 19 ноября включитель-
но, написав на э-почту info.slimnica@ventspils.
lv. Письменные мнения, предложения или 
возражения можно подать в администрацию 
больницы или отправить по почте на улицу 
Инжениеру, 60. 
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Сверни собачку 
в клубочек

И  уже более 
серьёзным голо-
сом Айнарс 
объяснил, что 
Бригита в тече-

ние многих лет на близ-
ких и отдалённых ярмар-
ках, в музеях и во время 
публичных мероприятий со 
своим прядильным коле-
сом и вязальными спицами 
демонстрирует, как собачья 
шерсть может превратить-
ся в пряжу и вязаные изде-
лия. Это, в свою очередь, 
способствует тому, что 

многие хозяева больших 
и маленьких собак начи-
нают заботиться о шерсти 
своих питомцев и расчесы-
вать её с особой тщатель-
ностью. Этим они достав-
ляют им очевидное чув-
ство удовольствия, а для 
себя получают очень мяг-
кий собачий пух, который 
затем с помощью умелых 
рук и выдумки можно пре-
вратить в пушистые носки 
и варежки, пояса и джем-

«Изо всех сил мы должны быть ближе к судьбе Латвии и её нуждам и требованиям. Мы должны использовать 
все пути, чтобы достичь и выпестовать счастье Латвии. В этом лозунге мы должны использовать все 
средства[..], но это должно происходить на благо Латвии и во имя её национальных интересов». Эти слова 
Зигфридс Анна Мейеровицс сказал в 1917 году, когда латышская интеллигенция ещё только формулировала 
цель создания своего, независимого Латвийского государства. Дальнейшее нам хорошо известно из 
свидетельств истории – основание Латвийского народного совета 17 ноября 1918 года, опубликованное днём 
позже обращение «К гражданам Латвии», где от имени народного совета было провозглашено создание 
Латвийского государства, и торжественный акт провозглашения Латвийской Республики в помещениях 2-го 
Рижского театра (Национального театра). 

Наши отцы и отцы наших отцов не жалели жизни, чтобы в 
пламени борьбы за Свободу защитить наше молодое, неза-
висимое государство. На руинах Первой мировой войны 
они построили процветающую, благополучную Латвию. Наш 
народ пережил суровые годы Второй мировой войны и совет-
ской оккупации.   У нас хватило смелости, гордости и наци-
онального самосознания, чтобы во время песенной Атмоды 
избавиться от советского гнёта и вернуть своему государ-
ству, его людям свободу и чувство собственного достоинства. 

Открытый урок 
бесстыдства. Лицемерные 
рассуждения о медиа 

В у п о м я н у т о м 
видео Лембергс 
хулит Латвийское 
го с уд а р с т ве н -
ное телевиде-

ние и радио, другие государ-
ственные медиа, выдвигает 
абсурдные упреки в ангажи-
рованности и работе в инте-
ресах президента, Сейма и 
правительства! К тому же, он 
утверждает, что таким обра-
зом развивается модель 
СССР, в которой радио и 
телевидение принадлежали 
государству! 

Конечно, никому не запре-
щается так думать и публич-
но так высказываться. В том 
числе, бывшему идеологу 
СССР, секретарю вентспилс-
ской компартии Лембергсу. 
И все же стоит задумать-
ся, какова цель его выска-
зываний, дискредитирую-
щих Латвийское государство. 
Особенно потому, что такие 
необоснованные высказы-
вания в адрес Латвийского 
государства, его медийной 
политики высказывает лицо, 
которое само захватило в 
свои руки содержащийся на 
деньги Вентспилсской город-

ской думы официальный 
интернет-портал, на кото-
ром свои зачастую ложные 
и антинародные рассужде-
ния дозволено высказывать 
только самому Лембергсу. 

Такая двуличная и деше-
вая политика в исполнении 
Лембергса особенно цинич-
на, учитывая то, что во 
всех судебных инстанциях 
Лембергс и Вентспилсская 
городская дума под его руко-
водством проиграли подан-
ный мной иск по поводу того, 
что депутатам меньшинства, 
или политической оппози-
ции, Вентспилсская город-
ская дума не только ограни-
чивает доступ к имеющей-
ся в распоряжении самоу-
правления информации, 
но и полностью перекрыва-
ет доступ к муниципальным 
каналам распространения 
информации! 

Следует напомнить, что 
суд в различных инстанциях 
вынес безоговорочное реше-
ние, постановив, что депу-
тату Г. В. Кристовскису (а 
значит, и другим депутатам 

Одно из самых красивых и 
живописных мест отдыха 
в Вентспилсе не городские 
парки с изобилием цве-
тов, а окрестности озера 
Бушниеку. Их высоко оце-
нили не только вентспил-
чане, но и гости города из 
региона, а также зарубежные туристы. О том, что при-
родные тропы озера Бушниеку – в топе, свидетельству-
ют результаты посещаемости. За этот год число посе-
тителей стало рекордным, к настоящему моменту оно 
составляет уже 15 600! 

По подсчетам 
« К о м м у -
н а л ь  н о г о 
у п р а в л е -
ния», эта 

цифра более чем на тыся-
чу превышает показатель 
прошлого года, когда было 
завершено создание при-
родной тропы и благоустро-
ена территория. 

Природные тропы вокруг 
озера полюбились и зару-
бежным туристам, кото-
рые используют возмож-
ности активного отдыха 
в Вентспилсе, о чем сви-
детельствует возросший 
спрос на услуги лодочной 
базы на озере Бушниеку. 

Конечно, самая высокая 
активность наблюдается 
в летние месяцы, когда в 
нашем городе гостит боль-

ше всего туристов: в июне, 
июле и августе природные 
тропы посетили 8600 чело-
век – фактически поло-
вина показателя годовой 
посещаемости. 

Многие вентспилчане 
спрашивают, как можно 
в лесу зафиксировать, 
сколько людей прогулива-
лись по лесным тропам. На 
природных тропах вокруг 
озера Бушниеку интенсив-
ность посещаемости еже-
дневно регистрирует элек-
тронный счетчик, который 
в режиме реального вре-
мени фиксирует каждого 
посетителя. Электронный 
счетчик размещен так, 
чтобы не учитывались 
такие животные, как соба-
ки, лисы и другие лесные 
обитатели. 

Государственный 
праздник в 
Вентспилсе и крае

Как в Вентспилсе 
праздники 
отмечали

Новая мода: 
суперкомпенсации 
изгнанным

Актуальный 
комментарий: Как 
обеспечить обвиняемых 
в коррупции

Айварс Лембергс продолжает дурачить легковерных. Как 
обычно, для этого хорошо подходят медиа, которые 
содержит или оплачивает Вентспилсское городское само-
управление. И 29 октября этого года, притворно рас-
суждая о политике медиа в стране и самоуправлениях, 
Лембергс преподал очередной урок бесстыдства, в чем 
можно убедиться, посмотрев видео на официальном пор-
тале Вентспилсской городской думы: «A. Лембергс о пла-
нируемой государственной поддержке медиа». 

7 стр.

П очему сегодня, через 101 год после исторических 
событий нужно рассказывать известные историче-
ские истины? Ответ один – чтобы напомнить, что 
независимое Латвийское государство было созда-
но от имени народа и во благо народа.  И именно 

благополучие народа – это то, во имя чего необходимо прини-
мать решения в Сейме, об этом должны говорить наши депу-
таты в Европейском парламенте, об этом должна заботиться 
любая местная власть нашего государства, каждый депутат. 

2 стр.

«Если бы собаки в Лат-
вии могли писать, они 
обязательно бы отправ-
ляли благодарственные 
письма моей жене Бри-
гите», – со спрятанной в 
усах улыбкой утвержда-
ет её супруг, хозяин дома 
«Земгали» Варвской 
волости Айнарс Лие-
пиньш. К чему Бригита 
солнечно добавляет, 
что для неё столь же 
важными и вдохнов-
ляющими являются те 
хорошие слова, которые своей прежней работой 
лично или в Интернете она заслужила от знакомых 
и незнакомых охотников и рыболовов, одетых в 
носки из собачьей шерсти; от знобких пенсионе-
ров, сидящих у телевизора в пушистых тапочках; 
и даже от малышей, которые в таких тапотульках 
смело топают по прохладному полу. Потому что, 
прямо или косвенно, своей работой и примером 
использования шерсти «лающих овечек» уюту и 
комфорту этих людей способствовала и она.    

От имени народа и на благо народа

Сейчас нам необходима твёрдая воля со стороны государ-
ства – чёткое осознание своих прав, а также обязательств 
перед государством. Потому что, как нет дня без ночи, так и 
прав без обязанностей быть не может.   

Восстановленная независимость нашего государства ещё 
очень молода. Его, как и любое государство, ожидают всё 
новые и новые вызовы. Поэтому мы должны продолжать 
охранять и совершенствовать его. Будем сильнее бесчест-
ных умов и жадных рук, которые стремятся взять боль-
ше, чем сами внесли на общее дело! Из повестки дня 
Латвийского государства на все времена должны исчез-
нуть такие понятия, как нечестные, жаждущие только благ 
для себя политики и администра-
торы, необходимо ликвидировать  Окончание на 2 стр.

Природные 
тропы озера 
Бушниеку –  
в топе!

 Окончание на 4 стр. Окончание на 2 стр.

Kopā ar saullēktiem taviem
Likteni sakalu es –
Man tavas uzvaras svinēt
Man tavas nestundas nest

/Ārija Elksne/

Daudz laimes, 
Latvija! 

AS “PKL Flote”

Старая прялка Бригиту 
никогда не подводит.


